

ပျှံခံရတရား
(တင်ဒါဖိုင်သရုပ်စာ)

လၢ

ခဲလိခံ ရိန်ဖုန်

SECOND

BY

L. E. ROMAINE

ဘဉ်တင်ကွဲးကျိးကူးဆူကညီကျိန်

လၢ

ဖုရွှင်ယးဟဲ

တၢ်န့ၢ်ခိၣ်တီၢ်တဖၣ်

လံာ်အံၤဘၣ်မနုၤဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလဲၣ်	၂
၁. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢ	၅
၂. အဖီၣ်အယါ	၁၂
၃. တၢ်ကဒုလ်	၂၃
၄. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်	၃၅
၅. နီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ	၃၈
၆. ပုၤၤကမၤသ့ၣ်သ့ၣ်, နၢၤန့ၣ်တသ့ဘၣ်	၄၁

ဘဉ်မနုၤလံာ်ခံၤဘဉ်တၢ်ကွဲးဒီးလဲၣ်

ယတၢ်မုၢ်လၢလၢယတၢ်ကွဲးလံာ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်လၢပူၤအသီလၢအန့ၣ်လီၤမၤထီၣ်သီတၢ်တဖၣ်န့ၣ် ဘဉ်သ့ၣ်သ့ၣ်အသးကတိၢ်တၢ်လၢပူၤတၢ်စံးတၢ်ကတိၢ်တခါခါအယိမ့ၢ်စ့ၤ, လၢကတကျိၣ်စၢၤဆၢထၢၣ်ပူၤလၢအမံၤမုၢ်မံၤခၢၣ်လၢအလီၢ်မုၢ်လီၢ်ပၤတဖၣ်မ့ၢ်စ့ၤ, လၢကဒုးသ့ၣ်နီၣ်ပူၤတနီၤလၢအဝဲသ့ၣ်ထူးဝဲတီၤဝဲထဲလဲၣ်အစ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဝဲအံၤကကဲထီၣ်အစီၢ်, အိၣ်ဝဲလၢတၢ်ဆိကမိၣ်ဆိကမးလၢအစ့ၢ်အကျိၣ်လၢအန့ၣ်တဆံအတီၢ်ပူၤ, ဒီးလၢအကျိၣ်ခံၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သးဆၢသးကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘဉ်မုၢ်တနံၤ, ပိာ်မုၢ်ဒိၣ်တၢ်စ့ၤဘဉ်စ့ၤစ့ၤတစၢၤစံးဘဉ်ယၤလၢ အဝဲအဲၣ်ဒီးထံၣ်လီၢ်ယၤဖဲတၢ်မၤလိလံာ်စီဆုံဝံၤအလီၢ်ခံအယိ တုၤအထံၣ်ယၤတဘျီအဝဲစံးဘဉ်ယၤယိယိဖိ, “နပူၤန့ၣ်လံာ်အိၣ်တဘျီ” အန့ၣ်သတးဒီး, တၢ်မၤအသးဒ်လၢအဝဲဆိၣ်တံာ်လီၤယၤန့ၣ်လီၤ. ယဟ်ဒၣ်ယသးလၢ, ပူၤတသ့ၣ်ညါတၢ်ဆိကမိၣ်လၢအအိၣ်လၢယပူၤလၢယကကွဲးလံာ်တဘျီလၢအဘဉ်ထွဲဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤအစ့ၢ်န့ၣ်ဘဉ်. တၢ်ဖျါလီၤစၢ်ဘဉ်ယၤလၢ ပူၤလၢအတၢ်ထံၣ်လီၤပလီၢ်တဖၣ်ဆိၣ်သနံးယၤလၢယကကွဲးလံာ်အံၤ ဖဲအဝဲသ့ၣ်ယၤထီၣ်ဝဲလၢလံာ်ဒ်အံၤတကလုာ် လိၣ်ဝဲသပုၤတၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

တဘျီန့ၣ်, ဖဲယဟးကးတံာ်က့ၤသရိၣ်အဝဲတြီဒီးအတြီတဖၣ်အခါန့ၣ်, ပူၤသးစၢ်တစၢၤလူၤပိာ်ယခံအက့ၣ်အလီၤလီၤ. မ့ၢ်န့ၣ်ထီၣ်သီအဟါ, ဒီးယဟးတုၤဝီဝဲလီၤ. ပူၤဝဲန့ၣ်လူၤပိာ်ဒၣ်ယခံတချးလၢအတဲဘဉ်ယၤလၢလံာ်အံၤ, မ့ၢ်လံာ်လၢအလိၣ်သပုၤတၢ်အစ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးယသးန့ၣ်အိၣ်ထီၣ်လၢပူၤကဘဉ်အိၣ်ဝဲတစၢၤလၢကမၤဘဉ်က့ၤတၢ်ကမၤညီန့ၣ်လၢတၢ်ဖဲတၢ်မၤ, မူဒါ, တၢ်ဆိကမိၣ်ဆိကမးလၢအကဲထီၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤတစၢၤန့ၣ်လီၤ. ယဲဒ်ယမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤအကျိၣ်တစၢၤလၢတဘျီန့ၣ်တဘျီလီၤတစၢၤ

အသီး, လၢန့ၣ်လၢဆၢကတီၢ်ဝဲန့ၣ်အပူၤ, ယထံၣ်ဘဉ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤအါဒ်အါစၢၤအဖိဒိၣ်, ယစးထီၣ်ထံၣ်ဘဉ်တၢ်တၢ်ဖးအဒိၣ်အဆံး, တၢ်လီၤတူၢ်လီၤကံာ် လၢသယိးလၢယကၤအီၤဖဲလၢဖဲမၤမူဒါအခါန့ၣ်လီၤ.

ယသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကီးလၢလံာ်ဝဲအံၤ တၢ်တပညီၣ်အီၤလၢကကဲထီၣ်လံာ်နဲၣ်ကျဲတဘျီဘဉ်. မ့ၢ်မ့ၢ်တခီ မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤနီၣ်မၤယါက့ၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢယထံၣ်ဘဉ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီဖျိလၢတၢ်ရူလီၢ်မၤသကီးတၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်သးပုၤတဖၣ်, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤတဖၣ်, ပူၤသူဒိၣ်ဖိတဖၣ်, ပူၤလၢတဒီးန့ၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤတဖၣ်, ဒီးအဒိၣ်အအါန့ၣ် ပူၤသၢစၢၤလၢအဖျါဒိၣ်ဖျါသ့ၣ်လၢယမဲၣ်ညါအကျိၣ်တစၢၤလၢယတၢ်အိၣ်မူအပူၤ, လၢအမ့ၢ်ဝဲယတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်ခဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

အဆာဒိန်တာ
တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤ

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤတၢ်အမူဒါအတၢ်ကွီၣ်အဒိအတဲာ်လၢအဖျါစ့ကတၢ်န့ၣ် တၢ်ထံၣ်
န့ၣ်အိၣ်သ့ လၢ စိၤမိၤ ဂ့ၣ်ဒီးစိၤယိၤ ဂျူ လၢလံာ်တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤအလီၤလံာ် က တြၢၢ်
အပူၤ, ဒီးစိၤတံၢ်မသ့ဒီးစိၤပီလူး လၢလံာ်တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤအသီ အတၢ်ရ့ၣ်လီၤ ဘၣ်ထွဲ
လီၤသးန့ၣ်လီၤ. **၁ကရံၣ်သူး ၁၂၁၈** စံးဝဲဒၣ် “ဘၣ်ဆၣ်ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ, ယှၢပာ်တၢ်အ
က့ၢ်အစီၤတမံၤဒီးတမံၤလၢနီၢ်အပူၤ, ဝဲဒၣ်အသးလီၤ.”

၁ ကရံၣ်သူး ၁၂၁၈
ဘၣ်ဆၣ်ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ,
ယှၢပာ်တၢ်အက့ၢ်အစီၤ
တမံၤ ဒီး တမံၤ လၢနီၢ်အ
ပူၤ, ဝဲဒၣ်အသးလီၤ.

လၢလံာ်ဒိယှၢအပူၤန့ၣ်, ပှၤခဲကတၢ်န့ၣ် ပာ်ဖျါဝဲအဒိပညီ
လၢ အမ့ၢ်ပှၤတၢ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်လီၤခဲဒီးဆိၣ်ထွဲမၤ
စၢၤပူၤ, ဒုးကူဒုးကၢထီၣ်ဒီးမၤစၢၤပှၤအစၢၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့
မ့ၢ်ဒ်အဒိပညီစံးဝဲအသးန့ၣ် မ့ၢ်ပှၤလၢအပိာ်ပှၤအစၢၤတၢ်
အခံဆူတၢ်ဘၢယှၢသရိၣ်, ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်အစၢၤတၢ်
အတၢ်မၤန့ၣ် မ့ၢ်ကမၤလၢပှၤမၤဝံၤက့ၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢတၢ်

အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်မၤဝဲတဝံၤတသ့ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်စ့ၢ်ဒ်အံၤအဖီခိၣ်, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်
သရၣ်စၢၤတၢ်န့ၣ်ကဘၣ်မ့ၢ်ပှၤလၢအတီခိၣ်ရိၣ်မဲတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤနီၢ်နီၢ်
တၢ်တဘၣ်ချးန့ၣ်အိၣ်လၢကအံၣ်ကအူးတၢ်“အိ, ယတသ့ၣ်ညါဘၣ်. ပှၤတထဲ
ယၤနီတၢ်ဘၣ်. မ့တမ့ၢ်, ယမ့ၢ်သ့ၣ်ညါဒု ယကမၤ....” တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဒ်တၢ်တဲ
ပူၤသး, တၢ်ခွဲဘျၢခိၣ်ဒိဖျိလၢတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တထီၣ်ဘးဘၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. နကဘၣ်
‘ဆိကမိၣ်’, နကဘၣ် **‘ကွီၢ်’**, ဝံၤဒီးနကဘၣ် **‘မၤ’**န့ၣ်လီၤ.

ပျာလှူအကူပေးထိပ်တန်းမလှူအကူပေးဘဲတစ်နေ့၊ တစ်လိုင်တန်းလီအီး၊ တစ်ကတဲ
ဖျါနဲ့အီးအနွံအထီးလှူတက်ကဘဉ်မဝံ၊ မ့တမ့တကြားမဝံမနုမနုတဖဉ်န့ဘဉ်.
မ့မ့ဒ်အဒိပညီဟဲဝဲအသီးန့ဘဉ်, ကဘဉ်မ့ပျာတမလှူအစးထိပ်မဒ်အတံဒီးမအီးတု
အဝံသ့ဝဲန့လီ. တ်အကါဒိတမံ လာနကကဲထိပ်ပျာတမ လှူအစးထိပ်တံတမ
န့ နကဘဉ်နဟံလှူ နကဘဉ်မ့ပျာတမလှူအမတံဒီးကမူကမုတလံတပျဉ်န့
အီးအဘျီတဖဉ်အဘျီန့လီ. တ်ကဘဉ်နဟံစုကီးလှူ ပျာလှူအမကမုတံတမ
န့ မ့ပျာလှူအမတံသပျဉ်တံန့လီ. ဒ်နမ့ပျာခံစးအသီးန့ဘဉ်, နကမ့ဘဉ်ဖျးပျာလှူ
အလဲတလှူကွံအမုဒါတကွံပျာသ့သ့လီ. လာနတံမမုဒါအပျာ နကဟးထိပ်
ဘဉ်လှူထူဖျီသ့သ့, နကလဲတုဘဉ်ဆူတံလှူအတဘဉ်ယးဘဉ်ဒီးနု, အန့
တစု နကထိပ်လီကုနသးလှူ နလိပ်ဘဉ်ပျာလှူအိဉ်လှူနလီခံတမန့လီ. ဖဲန
ထိပ်လီကုနသးလှူ တ်ကွံနမဲဒ်သ့လှူဆီဒ်အကတီန့, နကထိပ်လီကုနသးချ
သဒီးလှူ နတံသးထိပ်ထီအိဉ်ဖဲလဲ, နတံဆိဉ်လီနသးအိဉ်ထဲလဲ ဒီးနဒီးတံသိဉ်လီ
န့ထဲလဲန့လီ. တ်မ့ပျာဒ်နမုဒါထံထံဆးဆးလှူနကမအီးတမံမံန့, တဘဉ်မ
အီးလီတံဘဉ်. နမအီးကတလှူကွံအစုန့ တဘဉ်ကံဘဉ်စီလှူအစုတစု.

မးသဲ ၆၅ ဒီးတုသုယုဘိထုကဖဉ်တံဒီး, သု
တအိဉ်ဒ်ပျာလီတံအသီးန့တစု. အစုဒ်အံ, အဝဲသ့တဖဉ်န့အံဒီးဆာထာဉ်ဘိထုကဖဉ်
တံလှူဘဉ်ပျာ, ဒီးလှူမ့မ့ဒ်အံဒီး
, ဒ်သီးအကအိဉ်ဖျါလှူပျာကညီအမဲဒ်ညါလီ.
ယစံးဘဉ်တဲဘဉ်သုတီတံ, အဝဲသ့တဖဉ်
န့န့ဘဉ်အဘျးလီ.

တံလီတူလီကံအဒိဉ်ကတံလှူတံဖဲ
တံမအပူန့ မ့တံပံနီဉ်လီတံမမူ
ဒါတဖဉ်န့လီ. ဒ်တံအိဉ်ဖျဉ်သရဉ်စာ
သးစံတမံစံးဘဉ်ယးအသီးန့, “ဟ့ယ
ယးန့ရံ အတံမ ဒီးယကမဝံအီးလှူ
သးန့ရံအတံပျာ, ဝံဒီးယကဆုဒ်နီအိဉ်
မ့မ့လီ.” နမ့သ့ညါတံလှူမ့လှူန

အိဉ်န့, မးအီးဒ်နမးန့ကစံယုအတံအသီးတကွံ. တဘဉ်မ့လှူလှူပျာကမူလဲးနု,

ပျာကပျီလီကဲနု လှူပျာကညီအစုတစု. အဝဲအံ မ့တံတစီတသိဉ်လှူပျာဟီဉ်
ဒိဉ်ဖဲတဖဉ်သ့ဝဲလှူ အအံဒီးပျာတမလှူမန့အတံအခါန့လီ. လှူမးသဲ ၆၅ န့
တံစံးဘဉ်ပျာလှူ, “ဒီးတုသုယုဘိထုကဖဉ်တံဒီး, သုတအိဉ်ဒ်ပျာလီတံဖဲအသီးန့တ
စု. အစုဒ်အံ, အဝဲသ့တဖဉ်န့အံဒီးဆာထာဉ်ဘိထုကဖဉ်တံလှူဘဉ်ပျာ, ဒီး
လှူမ့မ့ဒ်အံဒီး, ဒ်သီးအကအိဉ်ဖျါလှူပျာကညီအမဲဒ်ညါလီ. ယစံးဘဉ်တဲဘဉ်
သုတီတံ, အဝဲသ့တဖဉ်န့ န့ဘဉ်အဘျးလီ.”

ဖဲလဲးပဲ ၂၁၉-၂၁ ဒီးယမ့လှူ
တံလှူကစံယုဒ်ပျာအပူ, လှူ
ယကမလီစီတံမသးဆူသု
အိဉ်ချသဒ်, ဒ်သီးယကသ့
ညါစုကီးတံဘဉ်ယးဒီးသုသ
တးဒီး, ယသးကမုထိပ်လီ.
အစုဒ်အံ, ပျာလှူအသးဒ်သီး
ဒီးအီး, လှူအကအံးကကွံသုဒ်
အဝဲဒ်အသီးန့တအိဉ်ဘဉ်ဒီး
ယနီတမဘဉ်.

အစုဒ်အံ, ပျာလှူယုအတံဒ်ဒီးတမ့ဘဉ်ယုဒ်ပျာ
ခရံအတံဘဉ်. တံကထိပ်န့တံအိဉ်ဖျဉ်သရဉ်အစာ
အနီအသံးတမန့ မ့တံကီမးန့လီ. လှူဖဲလဲးပဲ
၂၁၉-၂၁ န့စီပီလဲးစံးဝဲဒ်, “ဒီးယမ့လှူတံလှူက
စံယုဒ်ပျာအပူ, လှူယကမလီစီတံမသးဆူသုအိဉ်
ချသဒ်, ဒ်သီးယကသ့ညါစုကီးတံဘဉ်ယးဒီးသုသ
တးဒီး, ယသးကမုထိပ်လီ. အစုဒ်အံ, ပျာလှူအ
သးဒ်သီးဒီးအီး, လှူအကအံးကကွံသုဒ်အဝဲဒ်အသီး
န့တအိဉ်ဘဉ်ဒီးယနီတမဘဉ်.” စီပီလဲးဒ်လဲ
, ကထိပ်န့အခါစးအစုအါန့တမန့ တံကီတံခဲ

ဘဉ်အီးန့လီ. အဝဲအံ, တမ့ပံစံးလှူ ပျာတအိဉ်အါစာလှူအစးထိပ်တံလှူကျအ
ဘဉ်န့ဘဉ်. တံအိဉ်ဖျဉ်သရဉ်စာတဖဉ်န့အါတကွံအိဉ်ထံးယုလါန့ မ့ဒ်အမ
တံဒ်တံမအီးအသီးန့လီ. အဝဲသ့အီးဟီထိပ်အသးလှူတံကီးမံဒီးန့လီ. လှူ
အသီခါန့ အဝဲသ့မတံတုမ့ယီဒ်လဲလဲ. တဘျီတဒိဉ်, တံလီလဲးလှူတံလီ
လဲးအကျါ, အဝဲသ့ဟ့လီအသးလှူမတံတုအစဲခံဒါနီန့လီ. တံဘိဉ်လှူပီ
မ့တဖဉ်ဟဲစီဝဲလှူတံအိဉ်ဖျဉ်အစုန့ ဝဲစီဝဲခဲမးန့လီ. အဝဲသ့ဟံးထိပ်တံက

ပုံ၊ အလားတူမလီတဖန် ဒီးတဆိကမိတ်ဝဲလၢအမုၢ်တၢ်အယၢအစုၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်ဝဲအံၤ မၤအသးလၢတၢ်စးထီၣ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤမုၢ်ဒါအိၣ်ထံးယုလၢအတီၢ်ပူၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢ ကမၤတၢ်အဆၢကတီၢ်အါန့ၢ်အန့ၣ်တဘျီ နကထံၣ်ဘၣ်လၢအလီၤတဖျးလၢကစၢ်အလီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်စးထီၣ်မၤတၢ်စ့ၢ်လီၤစ့ၢ်လီၤ, မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်မၤလိၤန့ၢ်လံၤတၢ်မၤအကျိၤအကျဲတဖျၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ထံၣ်န့ၢ်စ့ၢ်ကိးကျဲလၢကဟးဆွဲးတၢ်မၤ, တၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးအိၣ်ဝဲမနုၤ ဒီးတၢ်တဟ့ၣ်အခွဲးအိၣ်တၢ်မနုၤတဖျၢ်န့ၣ်လီၤ. တုၤလီၤန့ၣ်လီၤလိၤတဘျီအဝဲသ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်အတၢ်မၤအရဲၣ်အကျဲလၢကဘီၣ်ကညီဘၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်တဘျီအဝဲကိးဝဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ပုၤကွဲးလံာ်(စၣ်)ဒ်သိးကသုးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢပုၤလၢအသ့ၣ်ဟံးဝဲတဖျၢ်လီၤ. အကတၢ်တခီ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ပုၤကွဲးလံာ်ဘၣ်ဒိကန့ၣ် ပုၤလၢအသ့ၣ်အသးဘၣ်ဒိလၢတၢ်သ့ၣ်ဆၢဖးကတီၢ်ဘၣ်တၢ်သုးအီၤမ့တမ့ၢ်တၢ်ပတုၢ်ကွံာ်အီၤအယိ, မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တဖျၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢလၢကန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤတမံၤမံၤဒီဖျိတၢ်သ့ၣ်ထံၣ်လိာ်သးတဘျီန့ၣ်အဖီဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအတၢ်လိာ်ဘၣ်န့ၣ်ဟဲကဲထီၣ်က့ၤလၢအကတၢ်လီၤ. တၢ်လၢအလီၤမဲာ်ဆွဲးကတၢ်န့ၣ်, တုၤနလဲၤသံကွၢ်ထံက့ၤတၢ်စ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဘျီန့ၣ်, နထံၣ်ဘၣ်လၢ ပုၤလၢအထီၣ်က့ၤအတၢ်ဆၢကတီၢ်တဖျၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်လၢအလဲၤလဲက့ၤအကါအလိာ်တချူးအလိလၢာ်ဒိးဘၣ်, မ့တမ့ၢ်တခီကဘၣ်လဲၤဆွဲးအတၢ်ဆူကဘီယုၤဖျိ, ဒီးအဂ့ၤအဂၤကလုာ်ကလုာ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲသ့ၣ်မၤလိၤန့ၢ်လံၤတၢ်မၤအကျိၤအကျဲ

မ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်စးထီၣ်ဝဲဒ်န့ၣ်အသိးစ့ၢ်ဒါ. တမ့ၢ်ဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအဝဲသ့ၣ်ဟဲကဲတၢ်ဝဲဒ်န့ၣ်လဲၣ်. မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကၢၣ်အယိ, ဒီးမ့ၢ်တၢ်သးအုးတမံၤန့ၣ်, တုၤအဝဲသ့ၣ်မၤလိၤန့ၢ်ကျဲလၢကဟးပဒုၣ်အသး, ဒီးထံၣ်န့ၢ်ကျဲလၢကဟးမုၢ်ဒါအဆဲးကတၢ် လၢတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဝဲထီၣ်ယိးထီၣ်န့ၢ်ဒီးသ့ဝဲလံၤတဘျီန့ၣ်, မ့ၢ်အစဲၤခံ ကံာ်ဆိးလံၤလၢကသဆၣ်ထီၣ်အခံန့ၣ်လီၤ. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ကထုးထီၣ်ကွံာ်အီၤလၢတၢ်မၤ, မ့တမ့ၢ်မၤစ့ၢ်လီၤအဘူးအလဲဘၣ်

န့ၣ်, တၢ်အဂၤထီၣ်စဲၤအီၤတန့ၢ်လၢဘၣ်. တၢ်ကတီၢ်အဆူၣ်ကတၢ်မ့ၢ်စ့ၢ်, တၢ်သိၣ်ဘျီက့ၤအီၤမ့ၢ်စ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤလၢကတီၢ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢနမၤန့ၢ်အီၤလၢစ့ၢ်တဖျၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လၢအဟဲဖျိးထီၣ်လၢဆၢကတီၢ်ဖျိၣ်ကီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ခံသီမ့တမ့ၢ်ခံန့ၢ်တဘျီန့ၣ်တၢ်လဲၤလိာ်ကမၤဒၣ်အသး, ဒီးကက့ၤကဒါက့ၤဆူလုၣ်ကျိၤလီၤဆၢၣ် ဒ်အလီၤလီၤလၢညါအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢယထံၣ်န့ၢ်အံၤန့ၣ် ယတဟ်အီၤလၢတၢ်ဖျိၣ်တမံၤဘၣ်. အဝဲအံၤမ့ၢ်ယတၢ်ထံၣ်န့ၢ်လၢ တၢ်ကွၢ်တီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤတဖျၢ်လၢအန့ၣ်န့ၣ်အလိလၢအဆၢကတီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်သးလီၤသးအုးဒ်အံၤန့ၣ်အကသံၣ်ခိၣ်အိၣ်ဒၣ်ထဲတခါဒါန့ၣ်လီၤ. နၤဒ်နမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤတဖျၢ်အသိးန့ၣ်နကဘၣ်ဟ့ၣ်ဆူၣ်ထီၣ်က့ၤနသးဒၣ်နဲ လၢကစၢ်အပူၤလီၤ. ဝဲနကဘၣ်လဲၤတုၤပျီပူၤန့ၣ်လဲၤတုၤဆိဆိတက့ၢ်. နကကမၤကမၢ်ဘၣ်နသးလၢတၢ်လၢနထံၣ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးနကနၢ်ဟံာ် တၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤတဖျၢ်လိာ်ဘၣ်တၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ် နကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟ်လီၤသးလၢ နကကဲပုၤတဖျၢ်လၢတၢ်သိၣ်လိအီၤသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤတဖျၢ်တဘၣ်မ့ၢ်, *ယစံးကဒီး, တမ့ၢ် ယဲာ်ကဘၣ်အဂီၢ်* န့ၣ်ဘၣ်. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်တနီၤန့ၣ်အမံၤဟူလၢအတၢ်မၤအါဒိၣ်မးလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တုၤနကွၢ်ထံအတၢ်မၤန့ၣ်, နကထံၣ်ဘၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤအါလၢအထီၣ်သတြီၤတၢ်ကွဲးနီၣ်လၢခိၣ်ဖျိထၢၣ်တဖျၢ်ဘၣ်တဖျၢ်, တၢ်ပိးတၢ်လီၤဖိပြီတဖျၢ်အဖီဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကဟးဝုၤဝါဆၢထၢၣ်ကတီၢ်လိာ်ကွဲတၢ်ဘၣ်ယး, တၢ်ထူပြုၤဘီမ့တမ့ၢ်တၢ်လိာ်ကွဲတမံၤမံၤအစ့ၢ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ဝဲလၢပုၤအိၣ်ဒိးအဝဲသ့ၣ်လၢကဘၣ်ထံၣ်လိာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဖျိမးလၢဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်စီၤအါန့ၢ်အန့ၣ်တသ့လၢဘၣ်, မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ် ဖျိလံယုလၢတၢ်မၤကွၢ်လံန့ၣ်လီၤ. ပုၤစၣ်ဖိတဖျၢ် (ပုၤစၣ်ဖိတဖျၢ်အကျိၤ မ့ၢ်ပုၤတဖျၢ်လၢအမၤတၢ်သပုၤတၢ်) ကသံကွၢ်ထီၣ်ဝဲလၢ မ့ၢ်ပုၤချူးအိၣ်ကိးတစၢၤလၢကမၤန့ၢ်ပုၤလၢအဟဲန့ၣ်တုၤဝဲခဲအံၤတစၢၤအတၢ်န့ၣ်ဒါ. ယထံၣ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်သးကဲထီၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်လံာ်ဆၢထၢၣ်ဝဲတၢ်က

ပိတ်ကပ၊ သာဏနဲ့ကွက်လိာ်အသးတစးဒီးတစး၊ ဒီးဘဉ်သ့ဉ်သ့ဉ်လွာ်တစးန့ဉ်ကစံး“ ယသးခဒိဉ်မး” လီၤ. တာ်ဟံးသးဒ်အံၤတဖဉ်န့ဉ် တာ်နာ်ဟံးအံၤကီၤမးန့ဉ်လီၤ.

ကလိးစဲ ပး၂၂-၂၄ ကုာ်သ့ဉ်စး, စူာ် သုကစာ်ဘဉ်ယးဒီးပဖဲပညဉ်လာတာ် ကိးမံးဒဲးအပူၤန့ဉ်တက့ၢ်. ထဲပုၤကညီ အမဲဉ်ညါလာတာ်မၤဘဉ်ပုၤကညီအ သးတမ့ာ်ဘဉ်. မ့မ့ာ် ပျဲၤယျာ်, ဒီးစူာ် လာသ့ဉ်ကံးသးလဲတက့ၢ်. ဒီးကယံာ် တာ်လာသုမၤတမံးလံာ်လံာ်, မၤလာသ့ဉ် ကံးသးလဲ, ဒ်လာကစာ်အသိး, ဒီးတ မ့ာ်ဘဉ်ဒ်လာပုၤကညီအသိးဘဉ်တ က့ၢ်. အစုာ်ဒ်အံၤ, သုသ့ဉ်ညါလာသု ကဒီးန့ဉ်ဘဉ်လာကစာ်အစုာ်ပုၤ, တာ် ဟ့ဉ်ဘဉ်ယးဒီးတာ်ဟ့ဉ်သါလီၤ. အစုာ် ဒ်အံၤ, သုမၤကစာ်ခရံဉ်အတာ်လီၤ.

တာ်လီၤတူဉ်လီၤကံးလာတာ်အိဉ်ဖျိဉ်သရဉ်စး အစး တခါန့ဉ်, မ့ာ်တာ်မၤဘဉ်ပုၤအသးန့ဉ်လီၤ. တုၤတာ် အိဉ်ဖျိဉ်သရဉ်ဟဲတုၤတဘျီန့ဉ် နကွာ်အဝဲသ့ဉ်အ တာ်ဟူးတာ်စး, အတာ်စံးတာ်ကတိၤ, ဒီးတာ်သ့ဉ်ဖျိ သးညီလာအအိဉ်ဖျိထီဉ်န့ဉ် နကွာ်ဒီးနကကမၤက မဉ်ဘဉ်နသးန့ဉ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်အသ့ဉ်အိဉ်သးအိဉ် တာ်အါန့ဉ်ပုၤမ့ာ်ဆုဉ်မ့ာ်စီၤဆိကမိဉ်, မ့တမ့ာ်, ကစာ် ယျာ်ကဆိကမိဉ်ဒ်လဲဉ်န့ဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်, ဒ်လဲဉ်စုၤ စုၤန့ဉ် အဝဲသ့ဉ်တအဲဉ်ဒီးလာ တာ်အိဉ်ဖျိဉ်သရဉ် ကထံဉ်ကဆိကမိဉ်အိၤလာအဝဲမၤတာ်တစုၤတဘဉ် ဘဉ်န့ဉ်ဘဉ်. နမ့ာ်ကတိၤတာ်ဆုတာ်အိဉ်ဖျိဉ်သရဉ် လာဆာ်ထာ်ယံာ်ယီၤဒ်တစးန့ဉ်ဒီး အဝဲသ့ဉ်အသး

ကထီဉ်တာ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်ကကတိၤနံၤထီဉ်တာ်, ဒီးကကတိၤထီဉ်တာ်ခွဲမးလီၤ. အဝဲသ့ဉ် ကပျာ်ထီဉ်တာ်တမံးမံး လာကမၤစုၤလီၤတာ်ကီၤ လာအတုၤအိဉ်အိၤန့ဉ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်ဘဉ် တာ်မၤမဲဉ်ဆုးအိၤ, ဒီး ကြးမ့ာ်စဲယဲၤလီၤ. ပုၤတစးက တဲထီဉ်ဝဲလာအဟဲတုၤဖဲအံၤ န့ဉ် လာကမၤတာ်အစီၤ, ဒီးတမ့ာ်လာဆာ်ထာ်ဟးယဲၤယီၤန့ဉ်ဘဉ်. ပုၤတစးကစံး ဘဉ်တာ်အိဉ်ဖျိဉ်သရဉ်စးလာ နကဘဉ်မၤတာ်ဝဲအံၤ, တာ်ဝဲန့ဉ်န့ဉ်တကြးတဘဉ်ဝဲဘဉ်. အပတီၢ်မ့ာ်တုၤလာအံၤတဘျီန့ဉ်, တာ်ခွဲတာ်ပုၤဝဲန့ဉ် အသးကဒိဉ်ထီဉ် ဒီးအမဲဉ်သဉ်နါ သဉ်ကလဲဉ်လိာ်မးအသးလီၤ. ဘဉ်မနုၤအယီလဲဉ်. မ့ာ်ဒ်တာ်ဒုးသ့ဉ်နီဉ်ထီဉ်အိၤလာ က

ဘဉ်ဆုဉ်နီၤလာတာ်လီၤဖျဉ်လီၤတပတီၢ်အယီန့ဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်လာအကစာ်ဟံးဒိဉ်လီၤအ သးပုၤတဒိန့ဉ် အဝဲမ့ာ်ပုၤတစးန့ဉ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်တဒိကစုာ်လိာ်ဝဲကစီဒီ, ဘဉ်ဆဉ်တာ် လာအတဲဝဲဒီးတာ်အိဉ်လာအသးပုၤန့ဉ်တလီၤပလိာ်ဘဉ်.

ယဲဒဉ်အံၤ ယမ့ာ်ပုၤကွာ်သိလာအစုၤတ စးလီၤ. ပုၤကွာ်သိလာအစုၤတစးန့ဉ်, ဟံးလီၤကွာ်အသးသမူလာ သိအစီၤ လီၤ. မ့ာ်မ့ာ်ပုၤ ဒီးလဲအသးဒီး, တမ့ာ် ဘဉ်ပုၤကွာ်သိဘဉ်, လာသိတမ့ာ်ဘဉ် အတာ်ဘဉ်န့ဉ်, တုၤအထီဉ်ထီဉ်မံးဟဲ ဒီး, ယုာ်သဒဉ်သိ, ဒီးထီဉ်မံးစုာ်အုဉ် အိၤ, ဒီးမၤလီၤပြီၤလီၤပြီၤကွာ်သိတဖဉ် လီၤ. ပုၤဒီးလဲအသးတစးန့ဉ်, မ့ာ်ပုၤ လာအဒီးလဲအသးအယီဒီး, အသးတ အိဉ်ဘဉ်သိဘဉ်, ဒီးယုာ်သဒဉ်ကွာ်ဝဲ လီၤ. ယဲဒဉ်အံၤ, ယမ့ာ်ပုၤကွာ်သိလာ အစုၤတစးလီၤ. ယီၤဟဉ် ၁၀:၁၁- ၁၃

နကထံဉ်ကျဲလာနကကဲတာ်ခွဲတာ်ပုၤနီၤနီၤတစးအစီၤ , တလိဉ်လာနကဘဉ်မ့ာ်ပုၤကွာ် ဘဉ်ကွာ်သ့န့ဉ် ဘဉ်. ကွဲၤတဲစိ(ထဲလံဖိ)သီဉ်ဒဉ်တနဲးနဲးလီၤ. တာ် ကမ့ာ်ဒါလာတာ်ကဘဉ်လဲလူကွာ်အိၤအိဉ်, ဖုဒါဒိဉ် လာတာ်ကဘဉ်ခွဲပျီန့ဉ်အိဉ်, တာ်ကဘဉ်အိးထီဉ် မ့ တမ့ာ် ကးတံာ်လီမ့ဉ်အူန့ဉ်အိဉ်, တာ်ကဘဉ်ကး တံာ်ကွဲၤတာ်ဘါယျာ်သရိဉ်အကြဲန့ဉ် အိဉ်ဝဲ, ဘဉ် မၤစးတာ်လာတမ့ာ် အိဉ်သကိးဒီးန့ဉ်အိဉ်ဝဲ ဒဉ် လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်မ့ာ်တာ်လီၤသးအုးလီၤ. တာ်ဆိကမိဉ် လာကမၤန့ဉ်တအိဉ်ဘဉ်, မ့မ့ာ်တဒိပစံးလာ “ပက ငါပုၤမၤတစး” န့ဉ်လီၤ. အကတာ်တဒိ, တာ်မၤလီၤ န့ဉ်, အိဉ်ပျဲထဲပုၤလာတာ်ငါအိၤတဖဉ်လီၤ. တာ် အိဉ်ဖျိဉ်သရဉ်တဖဉ်န့ဉ်, တမ့ာ်လာတာ်ခွဲတာ်ပုၤ

ဘဉ်. မ့မ့ာ်, ကဲထီဉ်လာပုၤငါတာ်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ.

ပုၤလာအတုၤလာ်တာ်ဘူးတာ်လဲတဒိ မ့ာ်ပုၤလာမၤသကိးတာ်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. ဟံးယုာ်လာတာ် အိဉ်ဖျိဉ်သရဉ်စးအဘူးအလဲန့ဉ်လီၤ. ပုၤသ့ဉ်တဖဉ်အံၤ, ကဲလာပုၤဘဉ်မၤန့ဉ်အတာ်, ဒ်သိးမးဒီးကစာ်ခရံဉ်ကဘဉ်မၤန့ဉ်အတာ်န့ဉ်လီၤ. တစုၤန့ဉ်အဝဲန့ဉ်ဘဉ်.

၁၂
ခေဆာဒိဉ်ခံ
ခေဒိဉ်ခေယါ

ပက္ကံနုဉ်ကုဉ်ဆူတၢ်အဖီဉ်အယါ တၢ်လၢအဒုးကဲထီဉ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်ပူၤပုၤခံၤတၢ်အစ့ၢ်တက့ၢ်. တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်စၢၤန့ဉ်မ့ၢ်ပုၤလၢကဘၣ်ဆီဉ်ထွဲတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်, လၢအပူၤ, အချၢ, လၢလၢပွဲၤပွဲၤတအိဉ်ဒီးတၢ်ကအုကစွါဘၣ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်စၢၤန့ဉ်, ကဟံးန့ဉ်တၢ်နဲဉ်လီၤ, မ့တမ့ၢ်တၢ်ဟ့ဉ်ကုဉ်ဒုဉ်လဲဉ်လၢတၢ်သ့ဉ်အိဉ်သးအိဉ်အပူၤ, ဖဲတၢ်လိဉ်လၢန့ဉ်ဘၣ်သ့တၢ်ဟးလီၤဒုဉ်လဲဉ်မ့ၢ်စ့ၤ, လၢကသိဉ်လိလံာ်စီဆ့မ့ၢ်စ့ၤန့ဉ်လီၤ. အဝဲအိဉ်လၢကမၤစၢၤတၢ်အစီၤန့ဉ်လီၤ. တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်စၢၤန့ဉ်ကဘၣ်မၤစၢၤမတၢ်လဲဉ်. ပုၤတၢ်စၢၤတၢ်စၢၤလီၤ. တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်စၢၤန့ဉ် အတၢ်ဆၢကတီၢ်တၢ်ပာ်ပနီဉ်တအိဉ်ဘၣ်. အဝဲတမ့ၢ် “တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်ကရၢ” အကရၢဖိတၢ်စၢၤဘၣ်. ဒ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်စၢၤတၢ်စၢၤအသိးန့ဉ်, နတမ့ၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်အပူၤဘၣ်. နကဘၣ်ဟးထီဉ်ကွံာ်လၢတၢ်ဘါယျၢသရိဉ်ဖဲလၢ တၢ်လၢအလိဉ်တၢ်ဘါယျၢသရိဉ်လၢတၢ်ကဘၣ်မၤဝံၤအိၤတဖၣ်, ဒီးတၢ်လၢတၢ်ကဘၣ်ကတဲာ်ကတီၢ်ကွၢ်အိၤတဖၣ် တၢ်မၤအိၤဝံၤန့ဉ်လီၤ. ဒီးတၢ်အိၤအိၤပညီထီဉ်လၢ ကဘၣ်ဟဲကွၢ်ထီဉ်ကွၢ်လၢတၢ်ဘါယျၢသရိဉ်ဖဲလၢတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်ကွၢ်တူၤလၢဟံဉ်လၢယီၤအလီၤခံဖးယံာ်သ့ဉ်သ့ဉ်လီၤ. နကဘၣ်မ့ၢ်စီၤတံၤမသ့, ပုၤလၢအတယုအဘျးဒုဉ်ဝဲဘၣ်, မ့မ့ၢ်တၢ်ဒိယုခရံဉ်အတၢ်ဘၣ်သးတဖၣ်န့ဉ်လီၤ.

၁ ကရံဉ်သ့းဝဲဘၣ် အစ့ၢ်အံၤ, ဒ်သိးယကဘျၢတၢ်ဒီး, ခရံဉ်တမၤဘၣ်ယၢဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်သိးယကစံဉ်တဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်သးခကစီဉ်လီၤ. လၢတၢ်ကုဉ်သ့အတၢ်ကတီၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်, ဒ်သိးခရံဉ်အထူဉ်စုညါအသ့တကဲလၢတၢ်ကလီကလီတစ့ၤလီၤ.

နဘၣ်အိဉ်ကတီၢ်နသးလီၤ. ကစၢ်ယျၢယုထၢပုၤတၢ်စၢၤန့ဉ် တမ့ၢ်တၢ်ပာ်ပနီဉ်ထဲ ပုၤလၢအမၤလိဘၣ်တၢ်လၢခရံဉ်ဖိဖျိဉ်စီမိၤမ့ၢ်စ့ၤ, လံာ်စီဆ့ကွဲမ့ၢ်စ့ၤန့ဉ်ဘၣ်. တၢ်

မ့ၢ်တၢ်တီတခီန့ဉ်, ကစၢ်ယျၢယုပုၤလၢတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အိဉ်အကလုာ်ကလုာ် ဒီးဟဲလၢအ

ထံးအခံအကလုာ်ကလုာ်သ့ဝဲဒုဉ်လီၤ. အဒိ, စီၤပီလူးမ့ၢ်ပုၤလၢအကုဉ်သ့ကုဉ်ဘၣ်ဖးဒိဉ်တၢ်စၢၤ, ဘၣ်ဆၣ်ကစၢ်ယျၢယုဒုဉ်အိၤလၢအကရၢလီၤတၢ်သးခကစီဉ်ယီယီဖိ, ဒ်အစံးဝဲလၢ

၁ ကရံဉ်သ့း ဝဲဘၣ် “အစ့ၢ်အံၤ, ဒ်သိးယကဘျၢတၢ်ဒီး, ခရံဉ်တမၤဘၣ်ယၢဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်သိးယကစံဉ်တဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်သးခကစီဉ်လီၤ. လၢတၢ်ကုဉ်သ့အတၢ်ကတီၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်, ဒ်သိးခရံဉ်အထူဉ်စုညါအသ့တကဲလၢတၢ်ကလီကလီတစ့ၤလီၤ.” စီၤပီလူးမ့ၢ်ပုၤကုဉ်ဘၣ်ကုဉ်သ့တၢ်စၢၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ကစၢ်ခရံဉ်ယုထၢစ့ၢ်ကီးစီၤပုးတရူး လၢအမ့ၢ်ပုၤဆါတၢ်ပူၤတၢ်တၢ်စၢၤန့ဉ်လီၤ. စီၤပုးတရူးန့ဉ်, ဖဲအအိဉ်ဒီးတၢ်စီတၢ်ကမိၤလၢထးလၢအကဟဲလီၤလၢအလီၤအခါန့ဉ်, အဝဲကွၢ်ကဒါကွၢ်ဆူအတၢ်မၤန့ဉ်လီၤ. စီၤလူၤကုဉ်မ့ၢ်ကသံဉ်သရၣ်တၢ်စၢၤလီၤ. စီၤယီၤဟံဉ်မ့ၢ်ပုၤသးစၢ်တၢ်စၢၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ကစၢ်ယျၢယုအဝဲသ့ဉ်အတၢ်ဟဲဒီဖျိလၢအလီၤဆီလိာ်အသးတဖၣ် လၢအလၢကပီၤအစီၤလီၤ. ကယံာ်တၢ်လၢနဟဲဒီဖျိဘၣ်လၢအပူၤကွံာ်, ကယံာ်တၢ်လၢနဟဲဖျိဉ်ဟံာ်, ဒီဖျိလၢနတၢ်ကုဉ်ဘၣ်ကုဉ်သ့မ့ၢ်စ့ၤ, လၢနတၢ်ဟဲဒီဖျိမ့ၢ်စ့ၤ, မ့တမ့ၢ်လၢအဟဲဟံာ်ထီဉ်ဒုဉ်ဝဲမ့ၢ်စ့ၤ, ကစၢ်ယျၢယုန့ဉ်သ့ဒုဉ်တၢ်လီၤ. လၢတၢ်ဝဲအံၤန့ဉ် တလိဉ်နဟံာ်ကဖၢလၢနသးဘၣ်. နီၢ်နီၢ်တခီ, စီၤပီလူးစံးဝဲဒုဉ်လၢ ကယံာ်ပုၤအိဉ်လၢကစၢ်အတၢ်မၤအပူၤတဖၣ်အစီၤ, တၢ်သ့ဉ်တဖၣ်န့ဉ် မ့ၢ်ဟီဉ်ခိဉ် “**အယံာ်အမူး**” (၁ ကရံဉ်သ့း ၄း၁၃) န့ဉ်လီၤ. တၢ်အယံာ်အမူးန့ဉ် တမ့ၢ်တၢ်လၢလီၤဟံာ်ကဖၢလၢသးဘၣ်. မ့ၢ်တၢ်လုာ်ထံလီၤအမံၤအစၢၤတယုန့ဉ်လီၤ. ကစၢ်ယျၢန့ဉ်အသးတအိဉ်လၢ ကမၤဒိဉ်ထီဉ် နီၢ်တၢ်စၢၤအတၢ်အံၤလီၤသးဘၣ်. ကစၢ်ယျၢန့ဉ်အသးအိဉ်ဒုဉ်လၢကမၤဒိဉ်ထီဉ်အဘီအမုၢ်ဒီးမၤဒိဉ်ထီဉ်ထီထီဉ်အပူၤဂီၢ်မုၢ်န့ဉ်လီၤ.

၁ ကရံဉ်သ့း ၄း၁၃ ပုၤစံးအပူၤဒီးပယုကညးတၢ်, တၢ်ပာ်ပုၤဒ်ဟီဉ်ခိဉ်အတၢ်ကမ့ၢ်အသိး, ဒ်တၢ်ခဲလၢာ်အယံာ်အမူးအသိးတုၤခဲကနီဉ်အံၤလီၤ.

ကစၢ်ယျၢ ဒုးကဲထီဉ်တၢ်ဟဲဒီဖျိအကလုာ်ကလုာ်, သိဉ်လိအိၤလၢကမၤအတၢ်မၤတူၤလီၤတီၤလီၤအစီၤသ့ဝဲလီၤ. ဖဲယနီၢ်ဆံးဒီးအခါ, ယဖါတၢ်ညီနုာ်သိဉ်လိယၢလၢ တၢ်ဆဲးအိဉ်ခး

အိတ်တံးဒီးတံးမဲညှဉ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသိၣ်လိယၤလၢ ယကဘၣ်ဟံၣ်ကဲပုၤကအတံးဖိတံးလံၤ လီၤ. ဖဲနလဲၤခးတံးမ့ၢ်စ့ၤ, တခွဲအိၣ်ညှဉ်လၢပုၤတံးလီၤမ့ၢ်စ့ၤန့ၣ်, ဖဲနဟးထီၣ်ကွံာ်တဘျီ လံာ်လံာ်န့ၣ်, နဘၣ်စိာ်ကွံာ်နတံးကမ့ၢ်တဖၣ်လီၤ. တံးသိၣ်လိယၤလၢ ယတဘၣ်မတံာ် တံာ် ဆၣ်ဖိကိာ်ဖိဘၣ်, ဒီးကရၢၢ်အတြၢ်န့ၣ်ကဘၣ်ကးတံာ်က့ၤမ့ၢ်မ့ၢ်နီၢ်နီၢ်လီၤ. လၢသးအ ပူၤန့ၣ်,ယမၤလိန့ၣ်တံးသ့မၤထွဲတံးကလုာ်, ဒီးနီၢ်တကအတံးဒိကန့ၣ်တံးသိၣ်တံးသိးယံးယံး တဖၣ်အလုာ်အပူၤလီၤ. တံးသိၣ်တံးသိန့ၣ်တံးမၤညီထီၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် သးတံးကလုာ်တခါန့ၣ် နကဘၣ်မၤဒၣ်ဒ်အံၤဒ်န့ၣ်, ကျဲအကတအိၣ်ဘၣ်, ဒီးနကဘၣ်မၤ ခဲအံၤန့ၣ်လီၤ. သးတံးကလုာ်န့ၣ်, တဟ့ၣ်အခွဲလၢအကူၤအကူၤနီတံးမံၤဘၣ်. ဒ်ယမ့ၢ်ပုၤကဲ ထီၣ်သိပုၤသးစံးတဖၣ်အပူၤန့ၣ်တံးအသိးန့ၣ်, ယမၤလိန့ၣ်တံးတနီၤနီၤလၢကျဲကိာ်ခဲခဲအ ပူၤန့ၣ်လီၤ. ယမၤတံးကဲထီၣ်တုၤဒၣ်လဲာ် တံးအိၣ်ဖျိၣ်ဘၣ်ထူးထီၣ်ကွံာ်ယၤန့ၣ်လီၤ. ယဆိ ကမိၣ်တံးဝဲန့ၣ်, မ့ၢ်တံးဟးစီးဖိဒိၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်အနီၢ်နီၢ်တခါန့ၣ်, ကဲထီၣ်ကျဲလီၤလီၤလီၤ လးတဘိလၢကစံးယုၤကထူးဘျဲက့ၤယတံးအဲၣ်လီၤသး, ဒီးနမၤလိန့ၣ်တံးလၢနတံးလဲၤဒိ ဖျိဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

၁ ကရံၣ်သး ဝး၂၇-၂၉ မ့ၢ်ယုၤယုၤထာတံးကလီကလီ လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢဒ်သိးအကမၤမဲာ်ဆးပုၤကွၢ်တံးသ့, ဒီးယု ထာတံးစံးတံးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢဒ်သိးအကမၤမဲာ်ဆးပုၤ စံးဆၣ်ဘိဆၣ်လီၤ. ဒီးယုထာတံးလၢအလၢကဝီၤတ အိၣ်ဘၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ဒီးတံးလၢပုၤ တပာ်ကဲဘၣ် အိၣ်, ဒီးတံးလၢအတမ့ၢ်ဘၣ်တံးဘၣ်တဖၣ်, ဒ်သိးအက မၤဟးစီးကွံာ်တံးလၢအမ့ၢ်တံးတဖၣ်, ဒ်သိးပုၤကညီသု တပာ်အသးကစၢလၢ လၢယုၤအမဲာ်ညါနီတကတဂ့ၤ လီၤ.

ဒ်တံးအိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢတကအသိး, တံး လၢအကါဒိၣ်ကတံာ်လၢကမၤလိန့ၣ်အိၣ် န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ, ကစံးယုၤအတံးအိၣ်ဖျိၣ်တလိၣ် ဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒၣ်တံးယုထာထီၣ် ဘၣ်န့ၣ် ဒီးယုၤဟံၣ်လီၤန့ၣ်မ့ၢ်လၢနတ မ့ၢ်လၢနတ ပုၤထီၣ်တံးအယိဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ၁ ကရံၣ် သး ဝး၂၇-၂၉ စံးဘၣ်ပုၤလၢ, “ဘၣ်ဆၣ် ကစံးယုၤယုထာတံးကလီကလီလၢဟီၣ်

ခိၣ်ချၢဒ်သိးအကမၤမဲာ်ဆးပုၤကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့လီၤ.” ပုၤလၢအ “တုၤထီၣ်ဘး” လၢနီၢ်သး

ဒီးမၤယုၤအတံးန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်နီတကဘၣ်. အဝဲအံၤမ့ၢ်သးစိဆ့အတံးလီၤလၢ ကပိာ်နၢ ဒီးကကၢနၢ ဖဲနလဲၤတံးဒီးကစံးခရံၣ်, ကစံးပုၤအုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤတံးအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. နမူန ဒါတခါန့ၣ်ဘၣ်ဟံၣ်နသးဖဲအဘၣ်အဘၣ်, လၢနကဒီးတုၤဒီးကနသးဒ်ကစံးဘၣ်အသးအ က့ၢ်အစၢအသိးန့ၣ်လီၤ.

ယအိၣ်ဘၣ်လၢ ပုၤလၢအမၤယုၤအတံးအနံၣ်လံာ်ဆံ, ပုၤဒီးတံးဒိကန့ၣ်, အဲၣ် ယုၤဒိၣ်ဒိၣ်ကလဲာ်, ဒီးလၢအိၣ်ဒီးအကစံးအတံးသဘျဲဒၣ်ဝဲတကအတံးပၤတံးဆ့ဖိ လဲာ်လီၤ. မ့ၢ်လၢတံးဝဲန့ၣ်အယိ, အဝဲဟ့ၣ်ပုၤကအတံးသဘျဲလၢကမၤယုၤအတံးမၤန့ၣ် လီၤ. အဝဲတပာ်ပနီၣ်လီၤန့ၣ်န့ၣ်တံးမၤလၢတန့ၣ်ဘၣ်တန့ၣ်လၢနကီၢ်ဘၣ်. တံးသဘျဲတခါ အံၤကဲတံးအယၢလၢယကီၢ်ကစိဒိန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တယံာ်ဘၣ်န့ၣ်,တံးဖျါဆ့ထီၣ်လၢ ယ ကီၢ်လၢတံးသဘျဲတခါအံၤစိာ်ယုၤဒီးမူဒါဖးဒိၣ်ဖးလဲာ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတကအံၤ, လၢတံးခဲလၢာ်အဖိခိၣ်န့ၣ်, သ့ၣ်ညါနီၢ်ပာ်ဒီးတံးန့ၣ်ကစံးယုၤအက

ဖံးလဲၤဝဲး ၃:၁၂-၁၄ ယန့ၣ်ဘၣ်လဲၣ်န့ၣ်မ့ၢ်စ့ၤ, ယ လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လဲၣ်န့ၣ်မ့ၢ်စ့ၤ, တမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ယ လူၤတံးဒ်သိးယကမၤန့ၣ်တံးမံၤလၢခရံၣ်မၤန့ၣ် ယလၢအယိတမံၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်ဝဲာ်သ့ၣ် စၢ, ယဟံၣ်ယသးလၢယမၤန့ၣ်လဲၣ်န့ၣ်တမ့ၢ် ဘၣ်. မ့ၢ်တံးတမံၤစၢယမၤ, ယဟံၣ်သးပုၤနီၣ် ယသးလၢတံးအိၣ်လၢယလီၢ်ခဲဒီးယယုၤယီၤယ သးဆူတံးအိၣ်လၢယမဲာ်ညါ, ဒီးယယုၤသဘျီၣ် ဆူတံးပနီၣ်အအိၣ်, ဒ်သိးယကန့ၣ်ဘၣ်တံးဘျဲး ဘၣ်သးဒီးယုၤအတံးကိးထီၣ်ထီၣ်လၢယုၤဂျၢးခရံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ.

လုာ်ကထါအဒိၣ်အအါလီၤ. အဝဲဒ်အမ့ၢ် တံးအိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်လၢအညါပုၤတကအ အသိး, အသးတအိၣ်ကဲာ်ဆိးလၢတံးအကူ အကတဖၣ် ဒ်ပစံးတံးအသိး မူဒါအကူ အကလၢပဘၣ်မၤ လၢအလီၤဘၣ်ပုၤဒ်ပ လီၢ်ပလၢအိၣ်ဝဲအသိးတဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. မ့ မ့ၢ်တံးတမံၤလဲာ်လဲာ်လၢအကကဲထီၣ်တံးမၤ စၢလၢကစံးယုၤအဘိအမ့ၢ်အတံးလဲၤ ထီၣ်အစိာ်န့ၣ် အိၣ်ကတီၤဟံၣ်အသးလၢက မၤဝဲန့ၣ်လီၤ. သရၣ်ဒ်အံၤတကအအိၣ်

န့ၣ်, နမၤလိန့ၣ်တံးအါမးလီၤ.

အားပေးစူး ၅:၂၅-၂၈ ပိတ်ခွါသွန်ဇာ၊ အဲဒ်သုခါဒ်ခရိုင် အဲဒ်တံအိဉ်ဖျိုင်၊ ဒီးဟ့ဉ်လီၤကွိုင်အသးလၢအစီၤ၊ ဒ်သီးအကမၤစီဆုံအီၤလၢတၢ်သ့စီလၢထံ၊ လၢတၢ်အကလုာ်အကထါအယီၤ၊ ဒ်သီးအကဟ်အီၤလၢအဲဒ်ညါဒ်ဝဲ၊ တၢ်အိဉ်ဖျိုင်အိဉ်ဒီးအလၢအကဝီၤ၊ ဒီးအဲဒ်သ့ဝဲဒ်စီမုၢ်စုၤ၊ အဖံးသွံးမုၢ်စုၤ၊ တၢ်ဒ်န့ဉ်အသီးတဖုၣ်မုၢ်စုၤ၊ တအိဉ်ဘၣ်၊ မုၢ်ဒ်သီးအကစီကဆုံ၊ ဒီးတသံဉ်သ့တစီၣ်ကျိာ်ဘၣ်လီၤ။ ဒ်န့ဉ်အသီး၊ ပိတ်ခွါသွန်တဖုၣ်စုၤအဲဒ်အမါဒ်ဝဲ၊ ဒ်အဲဒ်အနီၣ်ဒ်ဒ်ဝဲအသီးန့ဉ်လီၤ။ ပုၤလၢအဲဒ်အမါန့ဉ်အဲဒ်အသးဒ်ဝဲလီၤ။

ပုၤလၢအသိဉ်လိယၤနီၢ်နီၢ်န့ဉ်မုၢ်ခရိုင်၊ ဒီးခရိုင်န့ဉ်သ့ဝဲယတၢ်အိဉ်ဖျိုင်သရၣ်သးပုၤအံၤတသါ၊ လၢကသိဉ်လိယၤန့ဉ်လီၤ။ သတးဒီးယန့ဉ်ဘၣ်တၢ်သိဉ်လိခံကထာန့ဉ်လီၤ။ ယတၢ်အိဉ်ဖျိုင်သရၣ်န့ဉ်သိဉ်လိယၤလၢတၢ်ဘၣ်သးဒီးယုၤအစုၢ် လၢ “ယဖျိာ်တန့ဉ်” ဒ်ဘၣ်တဖုၣ်၊ ဒ်စီပီလူးစံးဝဲအသီးန့ဉ်လီၤ။ စီပီလူးစံးဝဲဒ်ဝဲ၊ “ယန့ဉ်ဘၣ်လံန့ဉ်မုၢ်စုၤ၊ ယလၢထီဉ်ပုၤထီဉ်လံန့ဉ်မုၢ်စုၤ၊ တမ့ၢ်ဘၣ်။ မုၢ်ယလူၤတၢ်ဒ်သီး

ယကမၤန့ဉ်တၢ်တမံၤလၢခရိုင်မၤန့ဉ်ယၤလၢအယီၤတမံၤန့ဉ်လီၤ။ ပုၤသ့ဉ်ဝဲဒ်သ့ဉ်ဇာ၊ ယဟ်ယသးလၢယမၤန့ဉ်လံတၢ်လံန့ဉ်တမ့ၢ်ဘၣ်။ မုၢ်တၢ်တမံၤဇီၤယမၤ၊ ယဟ်သးပုၤနီဉ်ယသးလၢတၢ်အိဉ်လၢယလီၢ်ခံ၊ ဒီးယယုာ်ယီၤယသးဆူတၢ်အိဉ်လၢယမဲာ်ညါ၊ ဒီးယပုၤသဘျီဉ်ဆူတၢ်ပနီဉ်အအိဉ်၊ ဒ်သီးယကန့ဉ်ဘၣ်တၢ်ဘျးဘၣ်သးဒီးယုၤအတၢ်ကိးထီဉ်ထီလၢယုာ်ရှုးခရိုင်အပူၤန့ဉ်လီၤ(ဖံလံးပံး ၃:၁၂-၁၄)။ တၢ်သၣ်ဝံသးလၢကဒိဉ်ထီဉ်ဒ်အံၤတကလုာ်န့ဉ် ကဘၣ်မုၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိုင်သရၣ်စၢၤကိးစၢၤဒဲးအလုာ်အလၢအရူၢ်အသးန့ဉ်လီၤ။

တၢ်ကတဲာ်ကတီၤထီဉ်သးလၢတၢ်သးခုကစီဉ်တၢ်မၤန့ဉ် မုၢ်ကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထါလီၤ။ တၢ်အိဉ်ဖျိုင်သရၣ်မုၢ်စုၤ၊ တၢ်အိဉ်ဖျိုင်သရၣ်စၢၤမုၢ်စုၤ အဲဒ်သ့ဉ်ကကျၢ်ကျိာ်အိဉ်လၢတၢ်စုၢ်အံၤကစီဒီ၊ ဘၣ်ဆဉ်လၢအတၢ်အိဉ်မူပူၤတဒီ တဒ်န့ဉ်ထီဘိဘၣ်။ တၢ်အိဉ်ဖျိုင်သရၣ်စၢၤတဖုၣ် တၢ်လီၤန့ဉ်အီၤလၢ မုၢ်လၢအဲဒ်သ့ဉ်တဖုၣ်န့ဉ် မုၢ်ပုၤကတီၤထီဉ်လံာ်စီဆုံအတၢ်မၤလီၤအယီၤ၊ အဲဒ်သ့ဉ်န့ဉ် အိဉ်လံလၢကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထါအပူၤလၢနီၢ်ခိနီၢ်ကစၢ်လံန့ဉ်လီၤ။ မုၢ်တၢ်အကါဒိဉ်မးလၢကဟံးန့ဉ်တၢ်ဆၢကတီၢ်၊ ဆုၣ်နီၤယုာ်ဒီးအကလုာ်ကထါ လံာ်

စီဆုံ၊ ထဲဒ်ဖးအီၤ၊ ဒီး “တဘၣ်မၤလီၤ”လံာ်စီဆုံဘၣ်၊ တဘၣ်ပဲာ်ထံနီၤဖး ဟ့ၤလုာ်အတၢ်ကတီၤဘၣ်၊ တဘၣ်ထုးထီဉ်အိဉ်ပညီဘၣ်၊ မုၢ်တဒီထဲဆုၣ်နီၤဒီးဖးအီၤန့ဉ်လီၤ။ ပကဘၣ်ဖးအီၤဒ်ပုၤစီဆုံတဖုၣ်ဖးဝဲလံာ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်ဒီးအသိန့ဉ်လီၤ။ ထဲဒ်ဖးအီၤတက့ၢ်။ လၢနမၤဒ်န့ဉ်အယီၤန့ဉ်၊ မုၢ်နရုလီၢ်နသးဒီးကစၢ်ယုၤလၢဆၢကတီၢ်အံၤအပူၤ၊ အဲဒ်ကကတီၢ်တၢ်ဒီးန့ဉ်လီၤ။ အဲဒ်ကတီၢ်တၢ်၊ ဒီးတၢ်လီၤလးဒီးလၢတၢ်လီၤလးအဖီခိဉ်န့ဉ်၊ မုၢ်နဒိကန့ဉ်တၢ်န့ဉ်လီၤ။ နသးမုၢ်ဆိဉ်လီၤနသးဒီး၊ နမုၢ်ပုၤလၢဒီးတၢ်သိဉ်လိသ့တက့ၢ်လီၤ။ ဒုးကဲထီဉ်အီၤလၢနလုာ်နလုာ်ဒီး ဘျီက့ၢ်နသးကိးမုၢ်န့ၤ၊ လၢအသိအသိဒီးယုၤတက့ၢ်။ နမုၢ်ပုၤလၢအိဉ်ဒီးဟံဉ်ဖိဖိဒီး၊ ဆုၣ်နီၤယုာ်ဒီးနမါဒီးနလံာ်စီဆုံ ဒ်တၢ်မၤလၢအိဉ်ထံးကတၢ်တမံၤလၢစီကတီၢ်န့ဉ်တက့ၢ်။ ဒုးကဲထီဉ် **အားပေးစူး ၅:၂၅-၂၈** လၢနတၢ်ဒီးတုဒီးဖျီအသးအလၢနာဉ်ခိဉ်ထံးတက့ၢ်။ သးစီဆုံန့ဉ်ကဟဲဝဲဒ်သီးကဘျီထီဉ်န့ဉ်လၢကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထါအပူၤန့ဉ်လီၤ။ အဲဒ်ဟဲဝဲဒ်သီးကမၤမုၢ်တၢ်၊ ကဟ့ဉ်စီဟ့ဉ်ကမီၤတၢ်၊ ဒီးကသိဉ်လိန့ဉ်လၢတၢ်ခဲလၢာ်လီၤ(ယီၤဟ့ဉ် ၁၄:၂၆)။

ယီၤဟ့ဉ် ၁၄:၂၆ ဘၣ်ဆဉ်ဒီးပုၤမၤစၢၤတၢ်၊ သးစီဆုံလၢပာ်မၤလီၤအီၤလၢယမံၤ၊ အဲဒ်ဒ်ကသိဉ်လိသ့လၢတၢ်ခဲလၢာ်၊ ဒီးကဒုးသ့ဉ်နီဉ်ထီဉ်က့ၢ်သ့လၢတၢ်လၢယစံးဘၣ်တဲဘၣ်သ့ခဲလၢာ်လီၤ။

နမုၢ်အိဉ်လၢကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထါအပူၤလၢနနီၢ်ကစၢ်ဒ်နဲကိးမုၢ်စီန့ဉ်၊ နတၢ်ရုလီၢ်သးဒီးယဟီၤယုၤဒီးအဖီခိဉ်ကစၢ်ယုာ်ရှုးန့ဉ်လီၤ။ နမုၢ်အိဉ်ဒီးတၢ်သးစွံကတုၤလၢတၢ်သၣ်ဝံ အခါမုၢ်စုၤ၊ လၢတၢ်သုးထံအခါမုၢ်စုၤလၢကစၢ်ယုၤကဟ့ဉ်န့ဉ်တၢ်သ့ဉ်ညါန့ဉ်ပာ်လၢအကလုာ်ကထါန့ဉ်ဒီးနကအိဉ်လၢတၢ်ရုလီၢ်သးဒီးအီၤန့ဉ်လီၤ။ တၢ်လၢအပိာ်ထွဲထီဉ်အခံတဒီန့ဉ်၊ နကကဲဝဲ၊ ပာ်လၢအစုၤတက့ၢ် ဒီးတၢ်အိဉ်ဖျိုင်သရၣ်န့ဉ်ကကဲတၢ်လၢနပျၢ်ထီဉ်န့ဉ်၊ အစုၢ်ဒ်အံၤ၊ ကစၢ်ယုၤကဒုးဆူဉ်ထီဉ်နစီနဘါလၢနပူၤလီၤ။ ကစၢ်ယုၤစံးဝဲဒ်လၢသါကဟ်သါကလုာ်ကထါဒိဉ်န့ဉ်အမံၤစီဆုံခဲလၢာ်တက့ၢ်လီၤ **စံးထီဉ်ပတြၢၤ ၁၃ကး၂**)။ မုၢ်ဒ်န့ဉ်ဒီးအဲဒ်ဆိကမိဉ်တၢ်အိဉ်အါလၢအကလုာ်ကထါ

အစွမ်းအား၊ မုမ့်အိမ်နီး၊ ပစ္စည်းပစ္စည်းအားလုံး ပစ္စည်းအားအိမ်မုမ့်အား၊ လာဟံဉ် ဖိပိဖိအားအိမ်မုမ့်အားနဲ့လီ။

စံးထီဉ်ပတြာ ၁၃၈:၂ ယ ကဘူဉ်ထီဉ်ဘိထီဉ်တံဆူန ဟံဉ်စီဆုံအအိဉ်၊ ဒီးယကစံး ထီဉ်ပတြာ န မံး လာန ဘျးန ဖျိဉ်အယီ၊ ဒီးနတံးမုမ့်တံးထီ အယီလီ။ အစွမ်းအံး၊ န ဟံးနကလုာ်ကထီဉ်နံးနမံး ခဲလံာ်တက့ာ်လီ။

ယညီနုာ်သံကွာ်တံးအိဉ်ဖျိဉ်သရဉ်တဖဉ် မုမ့်အဖးလံာ်စီဆုံဒီး အမါသုဉ်တဖဉ်တဘျီဘျီစွာ်ကီးခါနုဉ်လီ။ အနုဉ်တစုအဝဲ သုဉ်ကွာ်ယီယ၊ မမးအသးဒ်ယအိဉ်ဟဲလါလါအပူဒီးဟဲ တုဲခဲကနံဉ်အံးနုဉ်လီ။ အဝဲသုဉ်တဖဉ်လဲဆူတံးဘိယျာ သရဉ် ဒီးသကီးတဖဉ်ဟံးဖျိဉ်ထီဉ်အသး ဒီးသိဉ်လီအဝဲ သုဉ်လါကစာ်ယျာအကလုာ်ကထီဉ်နုဉ်လီ။ တဖျါလီဇာ်လါ အဝဲသုဉ် မုမ့်ပုလါဟံးမမးအသးတဖဉ်၊ ကစာ်ယျာအကလုာ် ကထီအတံးဝံာ်တံးဘဲတဒီနုဉ်တအိဉ်သကီးအိဉ်သကီးဝဲဒီး

အဟံဉ်ဖိပိဖိဘဉ်၊ မုမ့်တဒီဟုဉ်သဆဉ်ထီဉ်ဟုဉ်စံာ်ဘိပုစုာ်ကွာ်နုဉ်ကွာ်တံးအစာတဖဉ် လါ ကအိဉ်ယူအိဉ်ဖိးတလီာ်ယီအစွမ်းအံးနုဉ်လီ။ ယနဟုဉ်ဘဉ်တံးအိဉ်ဖျိဉ်သရဉ်အါဇာ်လါ ဟုဉ်သဆဉ်ထီဉ်အဖျဲအဘိဉ်တဖဉ်အခဲလါ ကယုတံးလါကစာ်ယျာအကလုာ်အကထီဒီး မလီနုဉ်တံး၊ လါကသုအံဉ်ကစာ်ယျာအါထီဉ်ဖဲလါအသုဉ်ညါနုဉ်ဟံးကစာ်ယျာအကလုာ်က ထီဉ်အခါနုဉ်လီ။ မုမ့်အိဉ်ပညီတထီဉ်တမံးယီလါ အဝဲသုဉ်သနုဉ်ကွာ် စုမမးတံး တမံးယီဒီးအပူဟံဉ်ဖိပိဖိအမဲဝဲဒီးပုလါအသးနုဉ်ဘဉ်ခါ။ ကစာ်ယျာကီးနုဉ်လါ နက ဟံးမုမ့်ဒါလါတံးခဲလံာ်ခဲဆုလီ။

၁၀၀:၁၃ ဘဉ်ဆဉ်ဒီးပုမုမ့်တအံးတက့ာ်ဘဉ်အ တံးအံဉ်ဝဲ၊ လီဆီအံဉ်တံးအဟံဉ်ဖိပိဖိအံဉ်ဝဲဒီး၊ မုမ့်အ ညီကွာ်တံးနုဉ်ဒီးအနုဉ်ပုလါတနုဉ်ဘဉ်တံးတက့ာ်လီ။

၁၀၀ တံးမသုး ၅:၈ ဟဲဝဲအသးနုဉ်၊ န ကဘဉ်ဟုဉ်နီဟုဉ်ဖိပိဖိခဲလံာ်လါအ တံးလီဉ်ဘဉ်တဖဉ် ဟံးယုဉ်ဒီးနီဉ်သးအ တံးလီဉ်တဖဉ်နုဉ်လီ။ နကပုလါအိဉ်

ဘဉ်ဆဉ် နတမုမ့်ပုလါဒိဉ်စီဒိဉ်ကမီဘဉ်။ ပကဘဉ်ဆုတံးလါ တံးကဲဒိကဲတံးလီ။ တံး ကဲဒိဉ်ကဲဒိဉ်အံးတကလုာ်နုဉ်ဟဲကထီဉ်အသးဒီဖျိလါတံးမလီလံာ်စီဆုံဒီးတံးထုကဖဉ် ဇီဘဉ်။ နပုဟံဉ်ဖိပိဖိကဘဉ်သုဉ်ညါဝဲလါ အဟံဉ်ပုလါပုလါနုဉ် ပုအံဉ်ထုအံဉ်ယျာ အိဉ်ဝဲတစုနုဉ်လီ။ ထဲဒဉ်ပုပုယျာဇီနုဉ်ကဲဒိကဲတံးဒ် ပံတစုမုမ့်အား၊ ဝါတစုမုမ့်အား သုဝဲဒဉ်၊ မုမ့်ပုဟံးတရီဖိတစုမုမ့်အား၊ ပုဟံးစီဟံးကမီတစုမုမ့်ကဲဒိကဲတံးတသုနီ တဘျီဘဉ်။ ဒီးတံးပိဉ်ထွဲထီဉ်အခဲတဖဉ်နုဉ် နကကမာကမဉ်ဘဉ်နသးနုဉ်လီ။

လါ **၁ပုးတရွး ၅:၁-၄** နုဉ်စီပုးတရွးစံးဝဲဒဉ်၊ “ပုသးပုအိဉ်လါသုကျါတဖဉ်နုဉ်၊ ယ ယုကညးအီလီ။ ယဲဒဉ်အံးယမုမ့်စွာ်ကီးအသကီးသးပုတစု၊ ဒီးပုအုဉ်အသးလါခရံဉ် အတံးနးတံးဖျိဉ်အစွမ်းအံးကျါ၊ ဒီးပုနုဉ် ယုဉ်တံးလါက ဝါ လါတံးကလီဉ်ဖျါထီဉ်နုဉ် လီ။ ဘုဉ်အိဉ်ဘုဉ်အိဉ်ယျာအသိတဖု အိဉ်လါသုကျါ၊ ဒီးကွာ်အီလါတံးမာဆုဉ်အယီတ မုမ့်ဘဉ်။ မုမ့်လါသုသးအိဉ်ထီဉ်ဒဉ်တံးအယီတက့ာ်။ လါစုဘဉ်ယးဒီးတံးမဲဆုးအယီတ မုမ့်ဘဉ်၊ မုမ့်လါသုသးအိဉ်သပုတံးအယီတက့ာ်။ ဒ်ပုဟံးကစာ်အသးလါတံးနုဉ်သါအဖီ ခိဉ်တမုမ့်ဘဉ်၊ မုမ့်ဒ်ပုကဲထီဉ်သိတဖုအဒိအတံး အသးတက့ာ်။ ဒီးတုပုကွာ်သိအိဉ် အိဉ်ဖျါထီဉ်ဒီး၊ သုကနုဉ်ဘဉ်တံးလါကဝါအိဉ်သလုးလါအတလီညးဘဉ်နုဉ်လီ။” ဝဲ အံးတံးဟုဉ်ပလီအိဉ်ဝဲတဘျးခါလါပကဘဉ်ဟံးသုဉ်ပံးသးလါအစွမ်းအံးနုဉ်လီ။

ယဘဉ်သကံးဒီးတံးအိဉ်ဖျိဉ်သရဉ်စာ်လါ စုမမးစီအဝဲသုဉ်လါလါဆုဆုတဖဉ် လီ။ တံးအစာခဲမဲလါအကမမးစီတံးအိဉ်ဖျိဉ်သရဉ်တစုနုဉ်၊ တာတခါနုဉ် မုမ့်ဝဲတံး ဟံးထီဉ်ထီသးဒီးခဲခါတခါနုဉ်မုမ့်တံးရုလီာ်သးဒီးပိဉ်မုဉ်လါအတဖိးသဲစးဘဉ်နုဉ်လီ။ က ယဲတံးတမံးလါလါနုဉ်၊ နတဘဉ်ကွာ်တလီပုလါအလီတံးကွာ်တဖဉ်၊ ဒီးလါ တံးတနုဉ်နုဉ်အီနုဉ်ဘဉ်။ တံးအစုဒိဉ်တဒီနုဉ် မုမ့်လါနုဉ်ပလီနသးလါနုဉ်ကွာ်ကီးဘိဒဲး လါ နတံးလဲလါကစာ်ယျာအမဲညါတဒီနုဉ်လီ။ နမုမ့်မမးတံးလါကယဲအတံးဘဉ်အသး

လာနကမန့ဒီး၊ နစုပူပွဲဝဲဒီးတံးတံးမတဖၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ပိာ်ကစၢ်ခရံၣ်အခံၣ်နီၣ်န့ၣ်, ပတၢ်ဆာကတီၢ်တအိၣ်လၢ ပကဒုၣ်ဒုၣ်ပုၤမ့ၢ်စ့ၤ, သးအ့န့မ့ၢ်စ့ၤ, ပိာ်ပုၤတစၤမအကျဲ မ့ၢ်စ့ၤ,ဖဲနကတီၤလီၤတံးလၢပုၤတစၤမအစ့ၢ်လၢအလီၢ်ခံဒီး နကသံကွၢ်လၢ မ့ၢ်လံာ်စီဆုံမၤ စၢ်မကျဲၤအီၤအိၣ်ဖဲလဲၣ်တတီၤလဲၣ်န့ၣ်ဘၣ်.

နအိၣ်လၢတံးသးခကစီၣ်တံးမအပူၤ, တမ့ၢ်လၢတံးမဆူၣ်န့ၣ်အယီၤဘၣ်(အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, တမ့ၢ်တံးမဆူၣ်န့ၣ်လၢနကမၤ), ဒီးတမ့ၢ်လၢကျိၣ်စ့အယီၤဘၣ်. နဘၣ်အိၣ်ကတီၤနသး(နကအိၣ်ထီၣ်တံးလိၣ်ဘၣ်န့ၣ်တဘျီလၢလၢ) အိၣ်ဒီးသးလၢအအိၣ်ထီၣ်အသးတဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. နသးမ့ၢ်ဘၣ်လီၢ်အသးဒီးယုၤန့ၣ် ပကတထံၣ်လီၤပသးလၢ ပအိၣ်ကတီၢ်အိၣ်ကျဲၤ, ဒီးတုၤလၢမ့ၢ်ဟါလီၤယဲၣ်န့ၣ်ရံၣ်တဘျီန့ၣ် ပကဟးယဲၣ်ပသးဖဲတံးပတုၣ်ကါအလီၢ်န့ၣ်ဘၣ်.

၁ပုးတၢ် ၅:၃ ဒ်ပုၤဟ် ကစၢ်အသးလၢတံးန့ၣ်သါ အဖီခိၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်, မ့ၢ်ဒ် ပုၤကဲထီၣ်သီတဖုအဒိအ ဝဲၣ် အသီးတက့ၢ်.

တံးလၢအကါခိၣ်လၢပကဘၣ်ဟ်သ့ဟ်သးန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ **၁ပုးတၢ်** ၅:၃ “ဒ်ပုၤဟ်ကစၢ်အသးလၢတံးန့ၣ်သါအဖီခိၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်ပုၤကဲထီၣ်သီတဖုအဒိအဝဲၣ်အသီးတက့ၢ်.” လံာ်ယၤကိာ် ဝဲၣ်ဘၣ်ပုၤလၢ, “ယဒိပုၤဝဲသ့ၣ်ဧ, ကဲထီၣ်သရၣ်အါစၤတစ့ၤ. အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပသ့ၣ်ညါလၢပကဘၣ်တံးစံၣ်ညီၣ်နးန့ၣ်အလီၢ်တက့ၢ်လီၤ.” ကစၢ်ယုၤအနီၣ်ထီၣ်လၢပကမၤအတၢ်န့ၣ်ကီၢ်ဒီးကဘၣ်မ့ၢ်ဒ်ဒ်န့ၣ်လီၤ.

ယၤကိာ် ၃၁ ယဒိပုၤဝဲၣ်သ့ၣ်ဧ, ကဲထီၣ်သရၣ်အါစၤ တစ့ၤ. အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပသ့ၣ်ညါလၢပကဘၣ်တံးစံၣ်ညီၣ် နးန့ၣ်အလီၢ်တက့ၢ်လီၤ.

နတံးအိၣ်မူအပူၤ, နထံၣ်လီၤနသးလၢ နအိၣ်ဖဲလဲၣ်န့ၣ်တလိၣ်ဘၣ်. အိၣ်လၢ တံးမဲၣ်ညါဖဲပုၤကိးစၤထံၣ်န့ၣ်သ့အလီၢ် မ့ၢ်စ့ၤ, လၢကျဲၤမ့ၢ်ခိၣ်မ့ၢ်စ့ၤ, သ့ၣ်ညါလီၤ

နသးလၢနကဘၣ်ကဲလၢတံးအဒိအတံး ဒီးသ့ၣ်ဆူၣ်သးစၤလၢကမၤတံးတက့ၢ်. အဝဲ အံၤ, မ့ၢ်တံးအရှုၢ်အသးလၢကစၢ်ယုၤအံၤဒီးထံၣ်လၢတံးအိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်က့သးပုၤတဖၣ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ထဲစ့အမဲာ်တစ့ၤ, ကွၢ်ထဲလၢလီၤလၢကထီၣ်တစ့ၤ. နမ့ၢ်ထံၣ်လီၤနသးလၢန တံးကီၢ်တံးခဲအိၣ်လၢကျိၣ်စ့အစ့ၢ်န့ၣ်ဒီး, က့ၤကွၢ်နတံးအိၣ်မူအက့ၢ်အစၤတက့ၢ်. ဘါထုက ဖၣ်တံးဒီးနမါတက့ၢ်. ကွၢ်န့ၣ်လီၤတံးဆူ နဟံၣ်ဖိယီဖိအကျိၣ်စ့အပူၤတက့ၢ်. အန့ၣ်တ ဘျီ, ဒိကန့ၣ်ထံက့တံးလၢ နစံးဘၣ်ပုၤမတဖၣ်, ဒီးနစံးလၢကစၢ်ယုၤစံးဝဲဒ်လၢပဘၣ် နအီၤလၢ, ကယဲၣ်တံးလၢသ့န့ၣ်ဘၣ်အီၤအလီၢ်အိၣ်တဖၣ်, ဒ်အလၢကစၢ်အတံးထူးတံး တီၤအသီး ယကစၢ်ကဟ့ၣ်လီၤသ့လၢယုၣ်ရှုၤခရံၣ်အပူၤလီၤန့ၣ်တက့ၢ် (**ဖဲလံးပံး ၄: ၁၉**).

ဖဲလံးပံး ၄:၁၉ ဒီးကယဲၣ်တံး လၢသ့န့ၣ်ဘၣ်အီၤအလီၢ်အိၣ် တဖၣ်န့ၣ်, ဒ်အလၢကစၢ်အ တံးထူးတံးတီၤအသီး, ယက စၢ်ကဟ့ၣ်လီၤသ့လၢယုၣ်ရှုၤ ခရံၣ်အပူၤလီၤ.

တလီၤစၢ်ဘၣ်န့ၣ်လၢ ကစၢ်ယုၤမ့ၢ်လံာ်ဝဲလၢနကမၤတံးတမံး ယီ ဒ်သီးသီးဒီးတံးလၢနစံးဘၣ်ပုၤမတဖၣ် လၢအဝဲသ့ၣ် ကဘၣ်မၤဝဲန့ၣ်ဘၣ်ဧါ. နအီၤတက့ၢ်. တံးတမံးလံာ်လံာ် လံာ်အဆံးအစ့ၢ်န့ၣ်အဝဲန့ၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တံးအယီၤအဘျၢၣ်တဖၣ် လီၤ. စီပုးတရူးစံးဝဲဒ်လၢ သ့တဘၣ် “ဟ်ကစၢ်အသး လၢတံးန့ၣ်သါအဖီခိၣ်ဘၣ်.” ကွၢ်တလီၤပုၤနီတစၤတစ့ၤ.

တံးမနုၤဒုးဆိကမိၣ်န့ၣ်လၢ ဘၣ်မနုၤအယီ နဘၣ်တံးဟ်ထီၣ်န့ၣ်လၢပုၤမအဖီခိၣ်လဲၣ်. မ့ၢ် မတၢ်ဟ်ထီၣ်န့ၣ်လၢပုၤစံၣ်ညီၣ်တံးအလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤတစၤလဲၣ်. ပုၤထဲတစၤဧါလၢ န့ၣ်အခွဲး လၢ ကမၤတံးတဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ထဲယုၤတစၤဧါန့ၣ်လီၤ. တမ့ၢ်အဝဲဟ်လီၤန့ၣ်လၢနက မၤတံးဝဲန့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်ယုၣ်ရှုၤကွၢ်တလီၤပုၤအိၣ်တစၤဧါ. မ့ၢ်အဝဲအတံးမၤအါတုၤ လၢအတချူးတဒးလၢကမၤတံးန့ၣ်ဧါ. အန့ၣ်သတးဒီးဟ်လီၤန့ၣ်လၢနကလီၤစၢ်ဒီးခရံၣ် န့ၣ်ဧါ. နတံးဆာကတီၢ်မ့ၢ်တအိၣ်လၢနကမၤကဆိၣ်နတံးအိၣ်တံးဆိးအလီၢ်ဘၣ်ဒီး, ဆိ လီၤလီၤဆ့ၣ်နီၤတဖၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ် နီၣ်ခွဲးသိၣ်, နီၣ်ထူးစီတံး, မ့ၢ်တမ့ၢ်နီၣ်တရံၣ်စီတံးဟးလီၤတ

ဖျပ်အိပ်ဖဲလဲၣ် နတသ့ၣ်ညါဘၣ်အစ့ၣ်န့ၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ယၢတၢ်စ့ၣ်တၢ်ကျိၣ် အစ့ၣ်အဘၣ်ထဲတထံၣ်ဒီးတက့ၢ်.

၁ ပုးတရူး ဂျးဂု ဒ်ပုဟ်ကစၢ်အသးလၢတၢ်န့ၣ်သါအဖီခိၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်ပုဟ်ကဲထီၣ်သိတဖုအဒိအတဲာ်အသးတက့ၢ်.

ပုၤလၢအတၢ်မၤအါန့ၣ်န့ၣ်ဒီးယၢ ဒီးထံၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကမၤယုၤအတၢ်လၢ. အိၣ်ဘျးန့ၣ်န့ၣ်ဒီးန့ၣ် ယတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်န့ၣ်ဘါတၢ်ဝံၤလံၤသဘၣ်လံၤလၢ. ပုၤတနီၤနီၤလူၤယုၤအါလၢ. သတးဒီးယလူၤယုၤအါလၢအဝဲသ့ၣ်အစီၢ်လၢ. ယထံၣ်အါလၢအဝဲဟးဝုၤဝါလၢပုၤပိာ်ခွါအတၢ်ဟးလီၢ်, အကူအကၤ, အကိာ်စၢဒီးဒီးယာ်ဒီးခိၣ်ဖဲးဂျူဒီးန့ၣ်လၢ. ပုၤပိာ်ခွါတၢ်ဆံၣ်ဆါအလီၢ်တခါန့ၣ်ပုၤလုာ်ကွံာ်သတးဒီးအဝဲအိၣ်ဖဲးန့ၣ် ဘျီက့ၤဝဲဒၣ်လၢ. တဘၣ်ပျံၤလၢနကဘၣ်အန့ၣ်တစ့ၤ. တဘၣ်ဆိကမိၣ်ထီၣ်လၢ တၢ်ကိးနၤလၢ နကဘၣ်ကဲကစၢ်လၢယုၤအတၢ်န့ၣ်သါအဖီခိၣ်န့ၣ် နီတထံၣ်တစ့ၤ. တဘၣ်ဆိကမိၣ်လၢနသးလၢနမ့ၢ်တၢ်တမံၤမံၤ ဖဲလၢနတမ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. နမ့ၢ်ကဖီထီၣ်ဒီး, ကစၢ်ယုၤအကျဲအိၣ်ဒၣ်ဝဲလၢကသူထးကမိၣ်ခဲတဘိလၢကဆဲးဖျိနဘလူတၢ်အူကဖီ (balloon) န့ၣ်လၢ. နကဘၣ်မ့ၢ်လၢတၢ်အဒိအတဲာ်လၢ.

ပုၤအိၣ်ဝဲ ဒၣ်လၢတၢ်ပာ်လီၢ်အါလၢကမၤလၢ တၢ်လီၢ်လၢတၢ်ကိးအါလၢ “တၢ်ကဒုလၢ” န့ၣ်လၢ. အဝဲသ့ၣ်အိၣ်တၢ်အလီၢ်န့ၣ်ပုၤကိးစၢဒီးတထံၣ်ဘၣ်အါဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်မၤတၢ်လၢပုၤဖီလၢတဆီလၢ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကလဲၤတၢ်အစီၢ် ပလိၣ်ဘၣ်ယုၤပုၤမၤယုၤဖီ လၢအဘၣ်လဲၤတၢ်လၢပုၤမဲာ်ခိၣ်မဲာ်ညါအသး, ပလိၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးပုၤလၢအမၤတၢ်လၢတၢ်လီၢ်ခဲတဖျိန့ၣ်လၢ. ပုၤလၢအမၤတၢ်လၢတၢ်ကဒုလၢတဖျိ ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်လၢဟ့ၣ်ကတီၢ်က့ၤအါ ဖဲလၢကစၢ်ခဲၣ်အစီၢ်န့ၣ်လၢ.

၁ ပုးတရူး ဂျးဂု ဒီးတုၤပုၤကွၢ်သိအိၣ်အိၣ်ဖျိထီၣ်ဒီး, သုကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်လၢကတီၢ် အိၣ်သလုးလၢအတလီၢ်ညံးဘၣ်န့ၣ်လၢ.

ဖဲအဝဲဟဲက့ၤအခါန့ၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖီတဖျိ ကန့ၢ်ဘၣ်အတၢ်မၤအိၣ်ဖဲးအလၢကတီၢ်န့ၣ်လၢ. ဒ်စီပုးတရူးစံးဝဲအသး, “တုၤပုၤကွၢ်သိအိၣ်အိၣ်ဖျိထီၣ်ဒီး, သုကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်လၢကတီၢ်အိၣ်သလုးလၢအတလီၢ်ညံးဘၣ်န့ၣ်လၢ.” ပုၤလၢအမၤတၢ်လၢတၢ်ကဒုလၢသ့ၣ်တဖျိစ့ၢ်ကိး မ့ၢ်တၢ်တမံၤယီၤန့ၣ်လၢ.

ယီၤဟ့ၣ် ၁၄၁-၄၂ အဝဲဒၣ်န့ၣ် ထံၣ်န့ၣ်ဆိအဒိပုာ်ဝဲဒၣ်ဝဲ, စီၤရှံမိၣ်ဒီးစံးဘၣ်အါ, ပထံၣ်န့ၣ်လံမ့ၢ်ရှံအါန့ၣ်လံ. (အဒိပညီမ့ၢ်ခဲၣ်လၢ). ဒီးလဲၤဆၢအါဆူယုာ်ရှုးအအိၣ်လၢ. ဒီးယုာ်ရှုးကွၢ်အါဒီးစံးဝဲဒၣ်, နဲဒၣ်အံၤ, နမ့ၢ်စီၤယီၤနါအဖီခွါစီၤရှံမိၣ်လၢ. တၢ်ကကိးက့ၤနၤလၢစီၤက့ၤဖးလၢ.(အဒိပညီမ့ၢ်လၢလၢ).

ပုၤမၤတၢ်လၢတၢ်လီၢ်ခဲလၢကဲဒိကဲတဲာ်လၢအစ့ၣ်ဒိၣ်န့ၣ်စီၤအၣ်ဒရူး လၢအဟဲစိာ်စီၤပုး တရူး ဆူယုာ်ရှုး အအိၣ်န့ၣ်, အိၣ်စ့ၤစၢလၢ. တၢ်ဆူန့ၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါအါအမူးဖးဒိၣ်ဝဲအလီၢ်ခဲ, နနာ်ဟူဘၣ်စီၤပုးတရူးအစ့ၣ်အါန့ၣ်စီၤအၣ်ဒရူးတက့ၢ်လၢ. ဘၣ်ဆၣ်စီၤအၣ်ဒရူးလၢကစၢ်ခဲၣ်အမဲာ်တၢ်ထံၣ်ဒီးအသးပူၤန့ၣ် အ

ဝဲအလီအိန်ဖဲလဲဉ်. လာဝုဒ်ဘာနီ (Mt. Vernon)အပူ, အိန်ဘွဲနံသရၣ်အိန်ဝဲတစာ
လအဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်စီတၢ်လအပူမလိတၢ်ဖိအကျိတစာအစ့ၢ်လီၤ. ပှၤကိၣ်ဖိတစာအံၤ
အမံၤမ့ၢ်ဝဲ ခွဲးမူဒုဉ်(Dwight Moody) လီၤ. ပသ့ၣ်ညါကိးစာလကစၢ်ယှၤသ့ဝဲခွဲးမူဒုဉ်
အံၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်အအိန်ဘွဲနံသရၣ်တစာအံၤမ့ၢ်မတၢ်လဲဉ် ဒီးလၢမူဒိဉ်အဘီအမ့ၢ်အ
ပူန့ၣ်အလီၤအိန်ဖဲလဲဉ်. စီဘၢနါဘၢဆိဉ်ထွဲစီဝီလူးဒီးအုဉ်အသးလၢအစီၢ်လၢတၢ်ပျံ
တၢ်ဖုးဒီးတၢ်သးဟ့အပူလီၤ. လံာ်မတၢ်ဒိတဘၣ်အစ့ၢ်မိာ်ပျံန့ၣ် မ့ၢ်စီဝီလူးအစ့ၢ်န့ၣ်
လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် မ့ၢ်မတၢ်အဆိတစာလၢအဆိဉ်ထီၣ်စီဝီလူးလၢကစးထီၣ်တၢ်မလဲဉ်. မ့ၢ်
မတၢ်အတၢ်စံာ်တဲာ်တဲာ်လီၤတယုာ်လၢအစီၢ်န့ၣ်သရၣ်ခါလံာ်စၢ်ကျၢ်အသးလဲဉ်. တၢ်မတၢ်ဒ်
အံၤတကလုာ်န့ၣ်, တၢ်မလၢတၢ်မဲာ်ညါမ့ၢ်စ့ၤ လၢတၢ်ကဒုလၢမ့ၢ်စ့ၤန့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ဆိဉ်စ့ၤ
အံၤလၢယှၤတစာယီၣ်န့ၣ်လီၤ.

မတၢ် ၉:၂၇ ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, စီဘၢ
နါဘၢဟံးန့ၢ်အံၤ, ဒီးဆုအံၤဆူပူ
တၢ်မဖိအအိဉ်, ဒီးစံးဘၣ်တဲာ်ဘၣ်
အံၤ, လၢအဝဲဒုဉ်ထီၣ်ဘၣ်ကစၢ်လၢ
ကျဲအစ့ၢ်အကျိ, ဒီးလၢအကတီၢ်
တၢ်ဒီးအံၤ, ဒီးလၢအစံာ်တဲာ်တဲာ်
တၢ်အိဉ်ဒီးအသးခူတလုာ်လၢအမ့ၢ်
စ့းအပူလၢယုာ်ရှုးအမံၤလီၤ.

ဘၣ်အိန်ဘွဲအနံတနံ, သရၣ်ခါစၢ်ကျၢ်န့ၣ် က
တၢ်ထီလၢတၢ်လဲတၢ်က့ၤလၢကျဲဒီးစံးခဲလၢ ကဘၣ်စံး
ကတီၢ်တၢ်လၢတၢ်ဘါယှၤသရိၣ်တဖျၢၣ်လၢအပူ ဒီးပူ
ထီၣ်ဘါယှၤတဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒိဉ်နံတဖျၢၣ် ယုကညးဝဲ
သရၣ်စၢ်ကျၢ်အပၢ်လၢကကတီၢ်တၢ်လၢအဖိခါအ
လီၤန့ၣ်လီၤ. တုၤလၢစၢ်ကျၢ်ပဲတုၤတဘျီအပၢ်ဟ့ၣ်
လီၤအံၤအလီၤလၢပျံာ်စီၢ်ခိဉ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တချးအ
ဝဲစံးဝဲလၢတၢ်ကတီၢ်လၢလံာ်တဖျၢၣ်အံၤ, “သ့ယဲဒ်သိး
သုကဒိကန့ၣ်ယဖိခါအတၢ်ကတီၢ် ဒီးတမ့ၢ်လၢယတၢ်ကတီၢ်ဘၣ်. ယစံးဘၣ်သ့အဝဲစံာ်
တဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်သးခူကစီၣ်သ့န့ၢ်ယတက့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်န့ၣ်သက့ဒ်န့ၣ်ဒီး, အတၢ်သးခူကစီၣ်
လၢကစံာ်တဲာ်တဲာ်လီၤဝဲအစ့ၢ် လၢအကစ့ၤန့ၣ်ယန့ၣ်တအိဉ်ဘၣ်.” သရၣ်စၢ်ကျၢ်အပၢ်
န့ၣ် မ့ၢ်ပူတစာလၢအသ့ၣ်ညါလီၤအသးလၢ ကစၢ်ယှၤအမဲာ်ညါန့ၣ်အဝဲအိန်ဖဲလဲဉ်န့ၣ်

လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အကါဒိဉ်န့ၢ်အန့ၣ်တက့ၢ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ညါဝဲလၢ တၢ်သးခူကစီၣ်န့ၣ်
မ့ၢ်တၢ်အကါဒိဉ်န့ၢ်ဒီးပူလၢကစံးကကတီၢ်အံၤတစာန့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယှၤဘၣ်အသးလၢ တၢ်မလၢတၢ်က့ၤန့ၢ်က့ၤပူကညီဆူယှၤအအိဉ်လီၤ. အစ့ၢ်ဒ်အံၤ,
ပူလၢအဘၣ်တၢ်က့ၤန့ၢ်က့ၤတစာမ့ၢ်စ့ၤ, ပူလၢအက့ၤန့ၢ်က့ၤတၢ်တစာမ့ၢ်စ့ၤန့ၣ် မ့ၢ်အလုာ်ဒိဉ်
ပူဒိဉ်ဒိဉ်မးလၢအမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ, မ့ၢ်တၢ်အဒိအတဲာ်တနီၤလၢ တၢ်မတၢ်လၢ
တၢ်ကဒုလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့တၢ်သ့ၣ်လီၤဆိအိဉ်ဝဲတကလုာ်လၢအသ့ၣ်ထီၣ်ဒုဉ်လၢတၢ်က
ဒုလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်ထၢဖျိဉ်က့ၤတၢ်သ့ၣ်လၢအသ့ၣ်ထီၣ်တပယုာ်ယီၤလၢခရံာ်အစီၢ်န့ၣ်, န
လဲၤလၢညါမ့ၢ်စ့ၤ, နလဲၤလၢခဲမ့ၢ်စ့ၤတၢ်သ့ၣ်ခဲသးခဲပူလုာ်ကွံာ်ဒုဉ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်တ
ဆိဉ်ဆူၣ်န့ၣ်ညါဘၣ်ဒီး, နဘၣ်ဆိဉ်စ့ၤဒုဉ်လၢနထံလုာ်မ့ၢ်ဒုဉ်, ဒီးသးခူလၢတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်
အခွဲးလၢနကအိဉ်ဘၣ်လၢတၢ်လီၤဝဲန့ၣ်လၢမူဒိဉ်အဘီအမ့ၢ်ပူန့ၣ်တက့ၢ်.

၁ ကရံာ်သ့း ၁၉၂၂-၂၃ မ့ၢ်အါ
န့ၢ်အန့ၣ်တက့ၢ်, အက့ၢ်အစီၢ်လၢ
အလီၤစၢ်လၢအစံာ်အဘါစၢ်ဒိဉ်တ
က့ၢ်တဖျၢၣ်န့ၣ်, ပမၤအံၤအလီၤအါ
တက့ၢ်လီၤ. ဒီးနီၢ်အက့ၢ်အစီၢ်လၢပ
ဆိကမိဉ်လၢအလၢကတီၢ်ဆိးတက့ၢ်
တဖျၢၣ်န့ၣ်, ပဟ်အလၢ ကတီၢ် အံၤ
ဒိဉ်ဒုဉ်တၢ်တက့ၢ်လီၤ. ဒီးပက့ၢ်ပစီၢ်
လၢအလၢကတီၢ်တအိဉ်ဘၣ်တဖျၢၣ်
န့ၣ်, အိဉ်ဒီးအလၢကတီၢ်ဒိဉ်ဒုဉ်တၢ်
တက့ၢ်လီၤ.

လၢ **၁ ကရံာ်သ့း ၁၉၂၂-၂၃** န့ၣ် လံာ်စီဆံးစံးဘၣ်
ပူ, “မ့ၢ်အါန့ၢ်အန့ၣ်တက့ၢ်, အက့ၢ်အစီၢ်လၢအလီၤ
စၢ်လၢအစံာ်အဘါစၢ်ဒိဉ်တက့ၢ်တဖျၢၣ်န့ၣ်, ပမၤအံၤအ
လီၤအါတက့ၢ်လီၤ. ဒီးနီၢ်အက့ၢ်အစီၢ်လၢပဆိကမိဉ်
လၢအလၢကတီၢ်ဆိးတက့ၢ်တဖျၢၣ်န့ၣ်, ပဟ်လၢကတီၢ်
အံၤဒိဉ်ဒုဉ်တၢ်တက့ၢ်လီၤ. ဒီးပက့ၢ်ပစီၢ်လၢအလၢက
တီၢ်တအိဉ်ဘၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်, အိဉ်ဒီးအလၢကတီၢ်ဒိဉ်ဒုဉ်
တၢ်တက့ၢ်လီၤ.” တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်စၢ်ကျၢ်အမ့ၢ်အတီတ
စာန့ၣ်သ့ၣ်ညါဝဲလၢ ပူလၢအစံာ်စၢ်တဖျၢၣ်န့ၣ်လိဉ်ဘၣ်
တၢ်အါဒိဉ်တက့ၢ်လီၤ. တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်စၢ်ကျၢ်လၢအဘျီ

မလကံ ဘဂ ဒီးတုသုလုတၢ်မဲာ်ဘျီၣ်လၢတၢ်လုာ်အစီၣ်ဒီး, မ့ၢ်တၢ်အာ, တမ့ၢ်ဘၣ်ဒါ. ဒီးတုသုလုတၢ်အစုအဒိၣ်ဟးစီ, ဒီးဘၣ်တၢ်ဆါဒီး, မ့ၢ်တၢ်အာ, တမ့ၢ်ဘၣ်ဒါ. ဟ့ၣ်အိၣ်လၢပုၤပၤန့ၣ်တက့ၢ်. ကဘၣ်အသးလၢန့ၣ်စ့ၢ်ကိးဒါ. ကဘၣ်အမဲာ်လၢန့ၣ်စ့ၢ်ကိးဒါ. တၢ်သးမ့ၢ်စီၣ်မ့ၢ်အယုၤစံးဝဲဒၣ်.

လၢလံာ်စီဆံ့တဆၢဒိၣ်ယီ, လၢအဆၢဖိ ၈ န့ၣ်, ကစၢ်စံးဝဲဒၣ်, “ဒီးတုသုလုတၢ်မဲာ်ဘျီၣ်လၢတၢ်လုာ်အစီၣ်ဒီး, မ့ၢ်တၢ်အာ တမ့ၢ်ဘၣ်ဒါ. ဒီးတုသုလုတၢ်အစုအဒိၣ်ဟးစီ, ဒီးဘၣ်တၢ်ဆါဒီး, မ့ၢ်တၢ်အာ, တမ့ၢ်ဘၣ်ဒါ. ဟ့ၣ်အိၣ်လၢပုၤပၤန့ၣ်တက့ၢ်. ကဘၣ်အသးလၢန့ၣ်စ့ၢ်ကိးဒါ. ကဘၣ်အမဲာ်လၢန့ၣ်စ့ၢ်ကိးဒါ. တၢ်သးမ့ၢ်စီၣ်မ့ၢ်အယုၤစံးဝဲဒၣ်.” ပုၤလုာ်တၢ်အဒိၣ်တဖၣ်ဟ့ၣ်အခွဲးလၢ ပုၤကဟဲစီၣ်တၢ်လုာ်လၢအမ့ၢ် “နီၣ်စံးခဲ” တဖၣ်ဆူယုၤအဟံၣ်ပူၤလီၤ. အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပာ်အသးဒၣ်လၢပုၤကညီအတၢ်သးလီၤအဖီဒိၣ် အါန့ၣ်ဒီးကစၢ်ယုၤအတၢ်ဘၣ်အသးတက့ၢ်အယီလီၤ.

မလကံ ဘဂ ဒီးခဲကနီၣ်အံၤ, မံသုယုကညးယုၤ, ဒ်သိးအကသးကညီပုၤတက့ၢ်. သုမၤဒ်န့ၣ်ဒီးကဘၣ်အမဲာ်လၢသုစ့ၢ်ကိးဒါ. တၢ်သးမ့ၢ်စီၣ်မ့ၢ်အယုၤစံးဝဲဒၣ်.

ကစၢ်ယုၤစံးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ အဆၢဖိ ၉ “ဒီးခဲကနီၣ်အံၤ, မံသုယုကညးယုၤ, ဒ်သိးအကသးကညီပုၤတက့ၢ်. သုမၤဒ်န့ၣ်ဒီးကဘၣ်အမဲာ်လၢသုစ့ၢ်ကိးဒါ. တၢ်သးမ့ၢ်စီၣ်မ့ၢ်အယုၤစံးဝဲဒၣ်.” တၢ်မၤယုၤအပုၤဂီၢ်မ့ၢ်အတၢ်လၢယုၣ်ဂျၢးအမံၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဖးဒိၣ်တခါလီၤ. မ့ၢ်နထံၣ်အိၣ်ဒ်န့ၣ်ဒါ. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်တခီ ကဲလၢတၢ်ကဘၣ်မၤ မ့တမ့ၢ်တၢ်ဝဲတၢ်ယိးလၢနစီၣ်န့ၣ်ဒါ. တၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ မ့တမ့ၢ်ကတိၤအဆူၣ်တဖၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ကစၢ်ယုၤကမၤဆူၣ်ထီၣ်နးန့ၣ်အန့ၣ်တက့ၢ်လီၤ.

ကွၢ်လၢ **မလကံ ဘဂ ၁၀** တက့ၢ်. “ပုၤအိၣ်လၢသုကျိတက့ၢ်လၢအကကးတံာ်ယာ်တြၢမ့ၢ်မတၢ်တက့ၢ်လဲၣ်. သုတဆိၣ်ကဲၤကလီၤဘၣ်မ့ၢ်အူၤလၢယတၢ်လုာ်အလီၤအဖီဒိၣ်န့ၣ်ဘၣ်. သု

တဘၣ်ယသးလုၤတက့ၢ်ဘၣ်. တၢ်သးမ့ၢ်စီၣ်မ့ၢ်အယုၤစံးဝဲဒၣ်, ဒီးယတဒီးဘၣ်တၢ်မၤဘျီၣ်လၢသုစ့ၢ်ဘၣ်.” အဝဲအံၤ တမ့ၢ်တၢ်မၤယုၤ အတၢ်ဒ်ပုၤတက့ၢ်လၢအတၢ်ဘၣ်အသးန့ၣ်ဘၣ်. ဒီးကဲလဲတၢ်တက့ၢ်ဘၣ်န့ၣ် မ့ၢ်လၢအကဘၣ်မ့ၢ်တၢ်တက့ၢ်အယီ န့ၣ်တမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးဘၣ်. အဝဲအံၤ တမ့ၢ်ပုၤတက့ၢ်ယုၤထံၣ်တၢ်ပုၤဟီၤလၢကီၢ်ထံၣ်ဖျိၣ်အပူၤဘၣ်. အဝဲအံၤမ့ၢ်ယဟီၤဝဲယုၤကတိၤတၢ်ဒီးပုၤတဖၣ်လၢ အကဘၣ်မၤယုၤအတၢ် ဒီးဆူၣ်ပုၤဂီၢ်မ့ၢ်တဖၣ်လၢအတၢ်ကဲဒိကဲတဲာ်န့ၣ်လီၤ.

မလကံ ဘဂ ၁၀ ပုၤအိၣ်လဲလၢသုကျိတက့ၢ်လၢအကကးတံာ်ယာ်တြၢမ့ၢ်မတၢ်တက့ၢ်လဲၣ်. သုတဆိၣ်ကဲၤကလီၤဘၣ်မ့ၢ်အူၤလၢယတၢ်လုာ်အလီၤအဖီဒိၣ်န့ၣ်ဘၣ်. သုတဘၣ်ဘၣ်ယသးလုၤတက့ၢ်ဘၣ်. တၢ်သးမ့ၢ်စီၣ်မ့ၢ်အယုၤစံးဝဲဒၣ်, ဒီးယတဒီးဘၣ်တၢ်မၤဘျီၣ်လၢသုစ့ၢ်ဘၣ်.

ယစံးကဒီး, ဖးက့ၤတၢ်ဘၣ်ထွဲလၢသုကစၢ်ဒၣ်သုဝဲ, အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယုၤစံးဝဲဒၣ်, “မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်ဘူးဟ့ၣ်လဲန့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်, သုတဘၣ်ကးတံာ်တၢ်လုာ်ဟံၣ်အတြၢဘၣ်.” ပဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ကဒီးလၢပကဲထီၣ်ပုၤဒီးလဲအသး, လၢအမၤယုၤအတၢ်လၢတၢ်န့ၣ်ဘျးန့ၣ်ဖျိၣ်အစီၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတက့ၢ်လၢအကက့ၢ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒိၣ်န့ၣ်ယၤစၢ်တလၢ်တက့ၢ် ဗူးန့ၣ်ဝဲလၢတၢ်အိၣ်ကူးအိၣ်ပုၤလၢတၢ်မၤယုၤအတၢ်န့ၣ် မၤဟးစီၣ်တၢ်ပုၤအါဒ်အါစၢ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၤဆိၣ်စ့ၢ်ဆိၣ်ဝါအိၣ်အဖီဒိၣ် အဝဲသ့ၣ်မၤထီၣ်ထီၣ်အတၢ်အိၣ်မူအပတီၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ပၤသ့ၣ်ပၤသးတန့ၣ်လၢဘၣ်သတးဒီး တၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးသိဖိအတၢ်န့ၣ်တအိၣ်လၢဘၣ်. အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲသ့ၣ်အိၣ်မူပတီၢ်စ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢသိဖိအကျိန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၤအတၢ်မၤဘၣ်ဒိဝဲ, မ့ၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်တဖၣ်အံၤအသးအိၣ်လဲဆူတၢ်လီၤအစၢ် ဒီးသးအိၣ်လၢတၢ်အစုအစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ, မ့ၢ်တၢ်သးအူးအလီၤလီၤ. ကစၢ်ယုၤစံးဝဲဒၣ်, “န့ၣ်သ့ၣ်တအိၣ်သးတအိၣ်လၢတၢ်လၢတၢ်ပာ်လီၤအိၣ်လၢယမဲာ်ညါဘၣ်.”

နီၣ်နီၣ်န့ၣ်အဝဲစံးဒၣ်, “ခဲအံၤနကဲထီၣ်ကီၢ်စၢ်ဖျိၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်တၢၢ်, နမၤဆူၣ်လီၤနသးလၢနမူနဒါဒီးလဲၤဒၣ်ဒ်န့ၣ်လီၤ. နဟဲန့ၣ်အခါန့ၣ်တမ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ခဲအံၤန့ၣ်နအိၣ်ဖဲလဲၣ်. နမ့ၢ်စးထီၣ်မၤအတၢ် ဒ်လၢတၢ်အဲၣ်အခါဒ်ထံးန့ၣ်ဒီး နဟဲကဲထီၣ် သတူၢ်ကလၢ်လၢ ပှၤတၢၢ်လၢအမၤတၢ်လၢအန့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်ဒ်လဲၣ်. ဖဲနန့ၣ်လီၤတၢ်မၤသီအခါန့ၣ်မ့ၢ်နစံးဘၣ်တဘျီဘျီလၢ “တၢ်အံၤတမ့ၢ်ယတၢ်မၤဘၣ်” န့ၣ်ဧါ. နတုၤဆူနတၢ်အိၣ်သးခဲအံၤန့ၣ် တမ့ၢ်အတုၤလၢတနံၤယီတနံၤယီဘၣ်. မ့ၢ်လၢနလီၤတပျၢ်ကွံာ်တနံၤတဖဲးတနံၤတဖဲးန့ၣ်လီၤ. နဒီးသူလီၤက့ၤနသးစ့ၤလီၤစ့ၤလီၤကွၢ်ကွၢ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်တမံၤလၢအမၤအသးန့ၣ် နထံၣ်အီၤသ့ဝဲလီၤ. ယထံၣ်လၢအဟဲကဲထီၣ်အသးလၢယတၢ်အိၣ်မူအပူၤလီၤ. ထဲဒၣ်ယကွၢ်လီၤကစၢ်ယူၤအကလုာ်ကထီၣ်ဒီးကွၢ်လီၤက့ၤယသးန့ၣ်လီၤ. ယဘၣ်စံၣ်ညီၣ်လၢယကစၢ်ဒၣ်ယဲ ယတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ကစၢ်ယူၤအသးလၢယကအိၣ်ဖဲအံၤဧါ. မ့ၢ်ယကျဲးစးမၤဘၣ်မတၢ်တဖၣ်အသးလဲၣ်. မ့ၢ်ယအဲၣ်ဒီးမၤဘၣ်ပှၤကိးစၢ်အသး ဒီးထဲဒၣ်ယူၤတၢၢ်ဧါယတမၤဘၣ်အသးဘၣ်န့ၣ်ဧါ.

ပမ့ၢ်စံးလၢနအံၤ နမ့ၢ်ပှၤလၢအဘၣ်ယူၤအသးလီၤန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်တဲလီၢ်လံၤတခါဧါ. မ့ၢ်ပဟ်တီၢ်ပဟ်လီၤပသးလၢ ပတၢ်စံးတၢ်ကတိၤ, “ဒီပုၤဝဲၢ်ဧါ, နတသ့ၣ်ညါလၢယမၤလိတၢ်ထဲလဲၣ်ဘၣ်” မ့တမ့ၢ် “မ့ၢ်နစံၣ်ညီၣ်ဖးပှၤယၤန့ၣ်ဧါ” မ့တမ့ၢ်ဘၣ်တခီ မ့ၢ်ပဟ်တၢ်ကမ့ၢ်လၢပလီၤဒၣ်ဝဲန့ၣ်ဧါ. တကီၢ်ခါအတီၢ်ပူၤ, နမၤတၢ် စ့ၤလီၤစ့ၤလီၤဒီးကဲထီၣ်တၢ်လီၤသးအုးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယူၤစံးဝဲလၢ အဘၣ်တၢ်ကတိၤတရီၤတပါအီၤလၢတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒ်အံၤလီၤ. လၢမၤလကံအပူၤန့ၣ်, ကစၢ်ယူၤစံးဝဲ, “ယမံၤဘၣ်တၢ်ပဟ်ကဲအီၤအါဒိၣ်တက့ၢ်လၢပှၤသ့ဒိၣ်ဖိအကျါလီၤ.”

မၤလကံ ၂၁-၃ ဒီးခဲကနီၣ်အံၤ, ပှၤလုာ်တၢ်အိၣ်သ့ၣ်ဧါ, တၢ်မၤလိာ်အံၤဘၣ်သ့လီၤ. သ့မ့ၢ်တကန့ၣ်ဘၣ်, သ့မ့ၢ်တက့ၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ် ဒ်သီးသ့ကမၤလၢကတီၢ်ယမံၤဘၣ်ဒီး, တၢ်သုးမ့ၢ်စီၢ်မ့ၢ်အယူၤစံးဝဲဒၣ်, ယကမၤလီၤတၢ်ဆိၣ်အာဟဲဘၣ်သ့, ဒီးယကဆိၣ်အာသ့တၢ်ဆိၣ်စ့ၤလီၤ. မ့ၢ်မးယဆိၣ်အာလံအီၤလၢသ့တက့ၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်အယီလီၤ. ကွၢ်ကွၢ်, ယကမၤဟးစီၢ်တၢ်အချံၤလၢသ့စီၢ်, ဒီးကွံာ်တၢ်အုၣ်လၢသ့မဲာ်လီၤ သ့မၤဘၣ်တၢ်အနံၤအတၢ်အုၣ်လီၤ.

လၢအဆၢဒိၣ် ၂ န့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကတိၤလၢအဆၢဒိၣ်တက့ၢ် လၢပှၤလၢအမၤတၢ်လၢတၢ်ဘါယူၤသရိၣ်တဖၣ်အစီၢ်လီၤ. “ဒီးခဲကနီၣ်အံၤ, ပှၤလုာ်တၢ်အိၣ်သ့ၣ်ဧါ, တၢ်မၤလိာ်အံၤဘၣ်သ့လီၤ. သ့မ့ၢ်တကန့ၣ်ဘၣ်, ဒီး သ့မ့ၢ်တက့ၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်, ဒ်သီးသ့ကမၤလၢကတီၢ်ယမံၤဘၣ်ဒီး, တၢ်သုးမ့ၢ်စီၢ်မ့ၢ်အယူၤစံးဝဲဒၣ်, ယကမၤလီၤတၢ်ဆိၣ်အာဟဲဘၣ်သ့, ဒီးယကဆိၣ်အာသ့တၢ်ဆိၣ်စ့ၤလီၤ. မ့ၢ်မးယဆိၣ်အာလံအီၤလၢသ့တက့ၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်အယီလီၤ..... အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပှၤလုာ်တၢ်အိၣ်အပူၤကဘၣ်ပှၤတၢ်သ့ၣ်ညါ, ဒီးပှၤဘၣ်ယုတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်လၢအထးဒိၣ်လီၤ. အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲဒၣ်မ့ၢ်တၢ်သုးမ့ၢ်စီၢ်မ့ၢ်အယူၤအကလုးလီၤ.” တဘၣ်မၤမဲာ်ဆုးယူၤဒီဖျိ သ့န့ၣ်လၢသ့မၤတၢ်လၢတၢ်ရုလိာ်သးဒီးယူၤစ့ၤဝဲဘၣ်ဝဲ, ဒီးအိၣ်မ့ၢ်အိၣ်ခုၣ်န့ၣ်တစ့ၤ. တၢ်ဝဲန့ၣ်မၤအသးဒီးပှၤလုာ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်ဒ်န့ၣ်တီတီန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မံၤသ့ၣ်မ့ၢ်သးလၢ အကဲဘၣ်ပှၤလုာ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်အယီ, ဒီးအလီၢ်အလၢန့ၣ် ဧါဝဲကျါဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် နၢ်ကမ့ၢ်ဝဲလၢပှၤကညီအတၢ်စံးထီၣ်ပတြၢန့ၣ် လၢအမ့ၢ်ယူၤအတၢ်တူၢ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မၤလကံ ၂၇ အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပှၤလုာ်တၢ်အိၣ်အပူၤကဘၣ်ပှၤတၢ်သ့ၣ်ညါဒီး, ပှၤဘၣ်ယုတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်လၢအထးဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒီးအဝဲမ့ၢ်တၢ်သုးမ့ၢ်စီၢ်မ့ၢ်အယူၤအကလုးလီၤ.

ပလီၢ်သးလၢနသ့တပဟ်သ့ပဟ်သးလၢ လီၢ်လၢ “တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်” န့ၣ်တစ့ၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ပှၤတၢၢ်လၢအအံးထွဲကွၢ်ထွဲသီဖိတဖၣ်ဒ်ကစၢ်ယူၤန့ၣ်ကျဲးအသီးန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢနတၢ်ရုလိာ်သးဒီးအီၤ

အိၣ်စ့ၤဒၣ်တၢ်ထီၣ်တီအယီ, လၢနမၤအတၢ်န့ၣ်လဲလီၢ်အသးကသ့ဝဲဒ်လဲၣ်. လၢနအသး

အပူ၊ နတ်အိပ်သးမုန်းမိလိာ်အသးန့ၣ်၊ နကထံၣ်ကယံၣ်ပုလၢနထံၣ်အိၣ်သ့တဖၣ်၊ ဒီးနကမၤ ကယံၣ်တၢ်လၢနကဘၣ်မၤဝံၣ်အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်ဒၣ်လဲၣ်၊ နမၤဝံၣ်မၤကဲ ကသ့ဒၣ်တၢ်လၢနမၤဝံၣ်သ့လၢတနံၤ အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. အါန့ၣ်အန့ၣ်နမၤတသ့ဘၣ်. န ထံၣ်ကသ့ဒၣ်ထဲပုလၢနထံၣ်သ့တဖၣ်၊ ဘၣ်ဆၣ်ပကဘၣ်အိၣ်ထီၣ်ပသးလၢကမၤပွဲၤလၢ ကယံၣ်တၢ်ခွဲၤလၢအိၣ်ထီၣ်တဘျီလၢလၢ လၢကမၤကစၢ်အတၢ်န့ၣ်လီၤ.

မၤတၢ် ၂:၄၆-၄၇ ဒီးအိၣ်ဒၣ် တၢ်လၢသးတဖျၢၣ်ယီၤလၢတၢ်လှၢ အဟံၣ်ပူၤသ့သ့တနံၤ, ဒီးစီၤကျဲး ကိၣ်လၢတဟံၣ်ဘၣ်တဟံၣ်အ ပူၤ, ဒီးဒီးန့ၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်လၢ အသ့ၣ်ခုအသးခု, ဒီးအသ့ၣ် လီၤ အသး လီၤ လီၤ. သး ဝံၣ် ပွၤ, ဒီးဘၣ်ဘျဲးလၢပူၤစီၤမုၢ်ခဲ လၢလီၤ. ဒီးပူၤတုၤလၢတၢ်အုၣ် က့ၤ ခိၣ်က့ၤ အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ပွၤ ဟံၣ်ဖျိၣ်က့ၤ ဝဲလၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အ ပူၤသ့သ့တနံၤလီၤ.

လၢ**မၤတၢ် ၂:၄၆-၄၇** အပူၤန့ၣ်, တၢ်စံးဘၣ်ပုလၢတၢ် အိၣ်ဖျိၣ်ဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ် ဒိဖျိအစိၣ်ဘျဲးကိၣ်ဒီးရုလိာ်အ သးသကိးသကိးန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၤဟံၣ်ဖျိၣ်အါထီၣ်ကယံၣ် ပုလၢတုၤလၢတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤတဖၣ်ကိးမုၢ်နံၤဒဲးလီၤ. ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးလၢ ပုလၢအဟံၣ်ဖျိၣ်က့ၤပုလၢဒီးန့ၣ်တၢ် အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ် မုၢ်ဝဲယုၤန့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်က ဟံၣ်ဖျိၣ်အါထီၣ်တၢ်ဆူတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်မုၢ်ဝဲယုၤအတၢ်ပညိၣ် လီၤ. ပဟံးလၢဟံးကဝီၤလၢတၢ်စ့ၢ်အံၤတသ့ဘၣ်. အစ့ၢ် ဒ်အံၤ, အဝဲထူးကွံၣ်ပုလၢခဲမဆုၣ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲစံၣ် ညိၣ်တၢ်ဝဲလၢပတၢ်ရုလိာ်အံၤခဲမဆုၣ်မုၢ်အိၣ်ဒဲးန့ၣ်, အဝဲ ကဟံၣ်ဖျိၣ်အါထီၣ်ကိးမုၢ်နံၤဒဲးလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ, တ

ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢပတၢ်ကျဲးစးအဖီခိၣ်ဘၣ်. လၢညါတဒီးသန့အသးဘၣ်ဒီးဆူညါ စ့ၢ်ကိး ကတဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢပတၢ်ကျဲးစးန့ၣ်ဘၣ်. တၢ်သ့ၣ်ညါနံၤဟံၣ်တၢ်ဝဲအံၤ န့ၣ် မၤဆူၣ်ပုလၢပကကွၢ်န့ၣ်က့ၤတၢ်ဆူပသ့ၣ်ပူၤသးပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ, မ့ၢ်တၢ်လၢယုၤ သးအိၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဧၤတြီ ၄:၁၃ဒီးတၢ်လၢအဘၣ်တုၤအသး, တ အိၣ်တအဘၣ်လၢအမဲၣ်ညါနီတမံၤဘၣ်. မ့ၢ် ကယံၣ်တၢ်တမံၤလၢလၢအိၣ်ဘၣ်ဆုၣ်, ဒီးအိၣ် ဖျါထီၣ်ဝဲလၢပူၤအကလုာ်ဘၣ်ယးဒီးပူၤန့ၣ်အ မဲၣ်လီၤ.

ဧၤတြီ ၄:၁၃ စံးဘၣ်ပုလၢ, “ဒီးတၢ်လၢအ ဘၣ်တုၤအသး တအိၣ်တအဘၣ်လၢအမဲၣ်ညါ နီတမံၤဘၣ်.” ဒ်နမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤတ စၢၤအသိး တၢ်လၢနမၤန့ၣ်အိၣ်ဖျါလၢအမဲၣ်ညါ လီၤ.

မၤတၢ် ၂:၅၈ မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ကွၢ် လီၤ သ့သး, ဒီးသိတဖုခဲလၢာ်လၢ သးစီဆုၣ်ဟံၣ်သ့လၢပူၤကွၢ်အိၣ်န့ၣ်, ဒ် သိးသ့ကအံးက့ၤကွၢ်က့ၤယုၤအတၢ် အိၣ်ဖျိၣ်လၢအပူၤက့ၤလၢအသ့ၣ်ဒၣ် ဝဲန့ၣ်တက့ၢ်.

စံးထီၣ်ပတြာ ၁၃၉:၂ စံးဘၣ်ပုလၢ “အဝဲသ့ၣ်ညါန တၢ်ဆိကမိၣ်လၢအယံၤလီၤ.” နမၤအတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်အစ့ၢ် ဧါတစ့ၢ်ဘၣ်လဲၣ်န့ၣ်သ့ၣ်ညါဝဲ, မ့ၢ်လၢအဝဲအစီၤဧါ, မ့ တမ့ၢ်လၢကန့ၢ်ဘျဲးန့ၣ်လဲၣ်ဧါ, မ့တမ့ၢ် လၢကဒီးန့ၣ်ဘၣ် ပုတစၢၤအတၢ်ဘၣ်အသးန့ၣ်ဧါ. ဖးက့ၤကဒီးတစု တက့ၢ်. က့ၤကဒါကဒီးတဘျီဒီးကွၢ်ထံ ကွၢ်ဆးတ

က့ၢ်. ကစၢ်ယုၤစံးဝဲဒၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ပုတဖုလၢအဘၣ်တၢ်ပူၤက့ၤအိၣ်လၢအသ့ၣ် တဖၣ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်အသးန့ၣ်လီၤ.

စံးထီၣ်ပတြာ ၁၃၉:၂ ယဆုၣ်နီၤ ဒီး ယ စၢၤ ဆၢ ထၢၣ် န့ၣ် န သ့ၣ် ညါ လီၤ. နနံၤဟံၣ်ယတၢ်ဆိကမိၣ်လၢအ ယံၤလီၤ.

လၢ**မၤလကံ ၂:၇**, ဝဲလီၤတီၢ်လီၤဆိတစၢၤန့ၣ် ကတီၤ တၢ်လၢယုၤအစီၤဒီးစံးဝဲဒၣ်, “ပူၤလုာ်တၢ်အိၣ်အပူၤ ကဘၣ်ပူၤတၢ်သ့ၣ်ညါလီၤ.” အဒိပညိၣ်န့ၣ် အဝဲက ဘၣ်စံးကတီၤယုၤအကလုာ်ကထိၣ်ဒ်ယုၤအခၢ်စးတစၢၤ အသိးန့ၣ်လီၤ. ပပူၤစီၤမုၢ်အတၢ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးန့ၣ်က ဘၣ်ဖိးမံဒီးတၢ်ကစီၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လၢတၢ်န့ၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်, နမၤယုၤလၢအသ့ၣ် ကညါသးကညါတၢ် ဒီးဟ့ၣ်တၢ်ညိတစၢၤအတၢ်မၤလၢတၢ်အကဒုဖီလၢလီၤ. အဝဲမ့ၢ်ပု လၢအဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်မူအတၢ်သါလၢတနံၤဘၣ်တနံၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲနကွာ်ထံလံာ်မလကံတဆာအံန့ၣ်, မလိန့ၣ်အါထီၣ်ဘၣ်ထွဲ ပှါအုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤတၢ်ကစၢ်တၢ်စၢ်အစ့ၢ်လၢ ပၢ်ကစၢ်အအိၣ်တက့ၢ်. ကစၢ်ယျၢကတိၤတၢ်ဝဲအံၤဝဲအလီၢ်ခံ, အဝဲတကတိၤလၢတၢ်ဒီးအိၣ်ဘျၣ်ဝဲအနီၣ် ၄၀၀ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဝဲအံၤကြးဆိၣ်ဆူၣ်န့ၣ်ဒီးယၢလၢပကဆိကမိၣ်တၢ်စ့ၢ်အံၤလၢတၢ်သးဆးအပူၤန့ၣ်လီၤ. အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲဟ့ၣ်ပလီၢ်အဝဲအခူအပှါလၢအမၤတၢ်လၢအဟံၣ်ပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ

**ဒေဆာဒိၣ်လွံၣ်
တၢ်ဒိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်**

ပၢ်လၢပၢ်ကပီၤဒေဒီၣ်ဒေလၢ

၁ ကရံၣ်သူး ၄:၁၅

အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, သုမ့ၢ်အိၣ်ဒီးပှါသိၣ်က့ၤသိက့ၤသုလၢခရံၣ်အပူၤတကလးညါဘၣ်ဆၣ်ဒီး, သုပၢ်အါၤတအိၣ်ဘၣ်. အစ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယထီၣ်ဖိသုလၢတၢ်သးခူအကစီၣ် လၢယုၣ်ရှုးခရံၣ်အပူၤလီၤ.

နကဘၣ်ပၢ်လၢပၢ်ကပီၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်သးပှါတဖၣ် ဒ်ယျၢဟ့ၣ်နီၤလီၤအါအသးန့ၣ်လီၤ. ဒ်ကစၢ်ယျၢကလုာ်ကထီၣ်အသိး, ဘၣ်မနုၤနဘၣ်ပၢ်လၢပၢ်ကပီၤအါလဲၣ်န့ၣ်, အစ့ၢ်ဒ်အံၤအဝဲဒၣ်ဘၣ်တၢ်ပၢ်လီၤအါလၢကအုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤပှါသးသမူ ဒီးအဝဲမ့ၢ်ပှါစီၣ်တၢ်သုးမ့ၢ်စီၣ်မ့ၢ်အယျၢအတၢ်ကစီၣ်တၢ်စၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပၢ်လၢပၢ်ကပီၤဒေတၢ်မၤ

၁ သုးစၢလနံ ၅:၁၂-၁၃

ဒီပုၢ်ဝဲၣ်သ့ၣ်စၢ, ပှါလၢအမၤတၢ်လၢသုကျါ, ဒီးအိၣ်လၢသုဖိၣ်လၢကစၢ်အပူၤ, ဒီးသိၣ်က့ၤသိက့ၤသုတဖၣ်န့ၣ်, ပယုကညးသုဒ်သိးသုကသ့ၣ်ညါအါ, ဒီးပၢ်အိၣ်အါလၢတၢ်အံၣ်တၢ်က့ၢ်အပူၤလၢအမၤတၢ်အသိၣ်ဒ်မးလီၤ. ဒီးအိၣ်ယူၤလိာ်ဖိးလိာ်သုသးသကိးသကိးတက့ၢ်.

ပင်လယ်ပင်ကပီလောကတိုခိုခွဲမာဓာ

၁ တံမသုး ၅း၁၉

တံပတ်တံကမုတ်လာပုသုတ်ကုသးပုအလီန့ၣ်, ပုအုတ်အသးခံၣ်သၢၣ်မာတအိတ်ဘတ်
ဒီး, သုတတူၣ်လိတ်တစူၤ.

နကဘတ်မၤ အလီလပတီၢ် ပူဖျဲးဒီးတံပတ်ဒုတ်ပတ်ကမုတ်, ဒီးနဘတ်ထူးစိကွံာ်ကယံာ်တံ
ဆိုးအီၤလၢအတမ့ၢ်တတိဘတ်တဖၣ်လီၤ. နတဆိတ်ထွဲမၤစၢၤပုလၢအတတူထီၣ်ဘးတ
ဖၣ်, လၢတံနံၣ်ပာ်အဒိပညီ ဒ်အမ့ၢ်တံဆိတ်ထွဲမၤစၢၤပုလၢအတဘတ်တံကိးအီၤတဖၣ်
လီၤ. တံမ့ၢ်တယုကျဲလၢတံကပတုာ်ကွံာ်အီၤ မ့တမ့ၢ်တံဒုအလီၤတဘျီယီဘတ် ဒီးပျဲးအီၤ
န့ၣ်, နကထီၣ်ပုမၤသကိးတံဒီးပုယုအဘျူးတဖၣ် ဒီးကထီၣ်ပုဟုတ်တံလၢယုအတံ
မၤအပူၤ ဒီးဟုတ်တံအိတ်ဖျိတ်သရၣ်အတံမၤဟူသုၣ်ဖျါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တံအဒိအတံလၢ
ပုတစၢၤစံၣ်ညီၣ်ဆၢတံၣ်ဒဲဒုၣ်လၢကဒုၣ်ဒုၣ်ယုအပုယုထာဖိအကျါတစၢၤန့ၣ် တံထံၣ်န့ၣ်
အီၤလၢ လံာ် (၄ မိၤ၅ ၁၂၁-၁၀) န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုမၤနီၣ်မၤပာ်လၢစီၤအဟရိၣ်ဒီး
နီၣ်မ့ရယုၣ်ခံၣ်ယုတံကမုတ်လၢစီၤမိၤရူအလီၤလီၤ. ကစၢ်ယုအတံစံးဆၢမ့ၢ်ဝဲ နီၣ်မ့ရယုၣ်
ဘတ်တံဆါအၢ, ဒီးစီၤအဟရိၣ်ကပျံတံထဲလဲၣ်န့ၣ်န့ၣ်ဒုးကသုကစီၤန့ၣ်လီၤ.

ပင်လယ်ပင်ကပီလောကတိုခိုခွဲမာဓာ

၂ ကရံၣ်သုး ၆း၃

ဒ်သီးတံအခူအပုအတံမၤသုတဘတ်တံပတ်တံကမုတ်လၢအလီၤတစူၤဒီး, ပတဟုတ်တံ
လီၤကမုတ်အလီၤလၢတံနီၣ်တမံၤဘတ်.

နကဘတ်ပတ်လၢပတ်ကပီၤတံအိတ်ဖျိတ်သရၣ်သးပုတဖၣ်အတံသိတ်လိသီလိတဖၣ်လီၤ.
တံတသးလီၤပလိာ်န့ၣ် မ့တံပတ်တံကမုတ်လၢယုအတံမၤန့ၣ်လီၤ. တံလီၤမုာ်လီၤဖးအ
ပူၤ တံသ့ၣ်နီၣ်ပီၤယံာ်လီၤက့ၤသးတအိတ်, တံသ့ၣ်ကုတ်သးကါ တံသးခုဒိတ်ထီၣ်အါ
ထီၣ်လီၤ. တံသးတဖျါပီၤလၢတံသိတ်က့ၤသီက့ၤအပူၤန့ၣ် ဒုးအိတ်ထီၣ်တံရူလိာ်မုာ်လိာ်
လၢအမုာ်အစူၤ, ဒီးကထီၣ်ဒိတ်တယံာ်အနီၣ်အသံး ဒီးကစၢ်ယုၣ်ရှူးန့ၣ်ဒီးဘတ်တံလၢက
ပီၤန့ၣ်လီၤ.

ပင်လယ်ပင်ကပီလောကတိုခိုခွဲမာဓာ

ပင်လယ်ပင်ကပီလောကတိုခိုခွဲမာဓာ

၁ ပုးတရူး ၂၅၁၈-၂၀

တံအခူအပုသ့ၣ်ဇၢ, ပတ်သုသးလၢသုကစၢ်အဖီလတ်လၢကယံာ်တံသးပျံန့ၣ်တက့ၢ်. ထဲ
ပုအစူၤဒီးပုအခူအမုာ်ဇၢတမ့ၢ်ဘတ်, လၢပုအကီၢ်စုာ်ကိးတက့ၢ် (၁၈).
အစူၢ်ဒ်အံၤ, ပုမ့ၢ်ဒီးတံသ့ၣ်အုးသးအုး လၢပုမၤအီၤတတိတလီၤဘတ်, လၢအသးလၢအ
သ့ၣ်ညါဒုတ်တံ ဘတ်ယးဒီးယုအယီန့ၣ်ဒီး, အဘျူးအဖျိတ်အိတ်ဝဲလီၤ(၁၉).
အစူၢ်ဒ်အံၤ, သုမ့ၢ်ဒီးတံတီၢ်သု, လၢသုတံဒီးဘးအယီ, ဒီးဝံသးစူၤတံဒီး, တံစံးထီၣ်ပ
တြၢၤသုအလီၤအိတ်ဒ်လဲၣ်. မ့မ့ၢ်တုၤသုမၤတံၣ်စူၤဘတ်တံလၢကပီၤအယီဒီး, သုမ့ၢ်ဝံသးစူၤ
တံဒီး, တံန့ၣ်အိတ်မးဒီးအဘျူးအဖျိတ်လၢယုအမဲၣ်ညါလီၤ (၂၀).

၃၈
ခေဆာဒိဉ်ယဲာ်
နီၣ်ကခေဒိဉ်ယဲာ်

၁ ပုးတရူး ဒး၁၂-၁၅

ဒီးတၢ်လိာ်ဖျါထီၣ်လၢအိၣ်လၢအမၤတၢ်န့ၣ်, တမ့ၢ်ဘၣ်လၢအစီၣ်ဒၣ်ဝဲဘၣ်. မ့ၢ်လၢသုစီၣ်လီၤ. ဒီးခဲကနီၣ်အံၤ, တၢ်န့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်စံာ်တဲာ်တဲာ်လီၤသုလၢအစီၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤ တၢ်သးခုအကစီၣ်, လၢသးစီဆုံ လၢတၢ်မၤလီၤအိၣ်လၢမ့ၢ်ဒိဉ်ယဲာ်. ဒီးဆူအဝဲန့ၣ်အပူၤကလူးတဖၣ်တၢ်မိၣ်ကွၢ်ထံကွၢ်ဆးအသးလီၤ(၁၂).

မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ကံာ်တူၣ်ထီၣ်သုသးအယီၤဒု, ဒီးကီၤသုသး, ဒီးမုၢ်လၢသပှၢ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျါလၢတၢ်ကဟဲစီၣ်န့ၣ်သု, ဖဲယုၣ်ရှုးခရံၣ်ကအိၣ်ဖျါထီၣ်န့ၣ်တက့ၢ် (၁၃).

ဒ်ဖိသုၣ်လၢအနၢ်လီၤအသးန့ၣ်, ဒုးမၤက့ၤသုက့ၢ်သုစီၣ်, ဒ်တၢ်သးကွံအိၣ်ထံးလၢသုတသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ဘၣ်အသးန့ၣ်တစ့ (၁၄).

မ့ၢ်ဒ်ပုၤလၢအကိးန့ၣ်သု, မ့ၢ်အစီအဆုံအသးန့ၣ်, ကဲထီၣ်သုဝဲစ့ၢ်ကိးလၢအစီအဆုံလၢသုမၤတၢ်ဖဲးတၢ်ကိးအမံၤဒဲးအပူၤတက့ၢ် (၁၅).

လံာ်စီဆုံလၢထးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢလံာ်ကဘျးပၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအလီၤခဲ, ဒီးယတၢ်ပညိၣ်လၢနီၣ်သးလၢယတၢ်ကွဲးလံာ်အဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

၁ ပုးတရူး ဒး၂, ၄-၈

ပုၤဘၣ်တၢ်ယုထာအိၣ်, ဒ်ပၤယုၤအတၢ်သ့ၣ်ညါပၢ်အသး, လၢသးအတၢ်မၤစီဆုံအပူၤ, လၢအကစီၣ်တၢ်ဒီးဒီးဖုံအသးလၢယုၣ်ရှုးခရံၣ်အသ့ၣ်န့ၣ်, မ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျါ, ဒီးတၢ်ယုတၢ်ဖိးအါထီၣ်ဒီးသုတက့ၢ် (၂).

ဆူတၢ်န့ၣ်သါလၢအတဟးစီၣ်ဘၣ်, ဒီးတဘၣ်အဘၣ်, ဒီးတလီၤညးဘၣ်အပူၤ, လၢတၢ်ပာ်ဝဲလၢသုစီၣ်လၢမ့ၢ်ဒိဉ်ယဲာ် (၄).

သုဘၣ်တၢ်ပၤသုလၢယုၤအစီအကမီၤလၢတၢ်န့ၣ်အယီ, ပၤလၢတၢ်အုၣ်က့ၤဒိဉ်က့ၤလၢအအိၣ်ကတဲာ်ကတီၤအသးလၢအကဘၣ်တၢ်လိာ်ဖျါထီၣ်အိၣ်ဖဲတၢ်ကတၢ်အဆၢအကတီၢ်လီၤ (၅).

လၢအဝဲန့ၣ်အယီ, သ့ၣ်ဖုံသးညီ, ဘၣ်ဆၣ်ခဲကနီၣ်အံၤအလီၤမ့ၢ်ဒိဉ်ဒီး, သုသ့ၣ်အုးသးအုးတစီၣ်လၢတၢ်လုပစီအါမံၤအယီ (၆).

ဒ်သီးသုတၢ်န့ၣ်အတၢ်မၤကွၢ်အိၣ်, လၢအမ့ၢ်တၢ်လုၢ်ဒိဉ်ပူၤဒိဉ်န့ၣ်ထု, လၢအဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်အိၣ်လၢမ့ၢ်အုၣ်သန့ကုဒီးဟးစီၣ်ဝဲန့ၣ်, ကအိၣ်ဖျါထီၣ်လၢတၢ်စံးထီၣ်ပတြၢ, ဒီးတၢ်ယုးတၢ်ယီၣ်, ဒီးတၢ်လၢကတီၤအစီၣ်, ဖဲယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါထီၣ်န့ၣ်လီၤ (၇).

အဝဲဒၣ်န့ၣ်, သုတထံာ်ဘၣ်အိၣ်ဘၣ်ဒီး, သုအဲၣ်အိၣ်လီၤ. ခဲကနီၣ်အံၤ သုတထံာ်ဘၣ်သန့ကုဒီး, သုန့ၣ်အိၣ်ဒီး, သုသးခုဒီးတၢ်သးခုလၢပစံးတသ့ဘၣ်, ဒီးလၢပုၤဝဲဒီးတၢ်လၢကတီၤ, ဒီးသုဒီးန့ၣ်တၢ်န့ၣ်အကတၢ်န့ၣ်, တၢ်အုၣ်က့ၤဒိဉ်က့ၤသုသးလီၤ (၈).

ပာ်ဆူၣ်သုသးတက့ၢ်. စီၤပုးတရူးရှုၣ်လၢအတၢ်ဟးလၢထံဖဲးဒိဉ်, လၢတၢ်သ့ၣ်လီၤဒီးဖဲလၢတၢ်ပုၤထီကစၢ်ယုၣ်ရှုးန့ၣ်လီၤ. ဒိကန့ၣ်ပုၤတစၢ်အံၤတက့ၢ်. ခဲအံၤအဝဲသ့ၣ်ညါလီၤအသးလၢအဝဲမ့ၢ်မတၢ, ဒီးလဲၤတၢ်ဆူလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤအဝဲစံးကတီၤတၢ်သ့ၣ်ခုသးခု ဒီးတၢ်မၤကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အစ့ၢ်လီၤ. အဝဲအတၢ်ကတၢ်န့ၣ်အိၣ်ခဲအံၤတခီ ကတီၤတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံအစ့ၢ်လီၤ. တၢ်လဲၤလီၤအံၤပာ်ကဲထီၣ်အသးသုဒ်လဲၣ်. မၤအသးသု မ့ၢ်လၢအဝဲစံးဝဲလၢအဆၢဖိ ၂ မ့ၢ်လံာ်စီဆုံအတၢ်ဘၣ်ထွဲ, လၢအဝဲဘၣ်တၢ်ဖုံအိၣ်လၢကစၢ်ခရံၣ်အသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီ အဝဲသ့ၣ်ဖုံသးညီသုဝဲန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီအဝဲဘၣ်တၢ်ဆီတလဲအိၣ်လီၤ. ဒီးလၢတၢ်အံၤအယီ အဝဲအတၢ်လီၤတူၣ်လီၤကၢ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်ပာ်တုၢ်ကွံအိၣ်လၢတၢ်လီၤခံသ့န့ၣ် မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ညါလီၤအသးလၢအဝဲမ့ၢ်မတၢ, လုၢ်ဒိဉ်ပူၤဒိဉ်ထဲ

လဲၣ်, ဒီးအဝဲအလုၣ်အပူၤဒိၣ်ထဲထဲလဲၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်ဝဲအံၤ, မ့ၢ်ဝဲတီၢ်လၢန့ၢ်စ့ၢ်ကိး
န့ၣ်လီၤ.

ထိမ်းထီၣ်ပတြၢ ၇၁:၇-၉, ၁၈

ယမ့ၢ်တၢ်ကမၤကမၤမၢ်အလီၢ်လၢပူၤအါၤအမဲၣ်ညါ, ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, နမ့ၢ်ယတၢ်ပူၤဖျဲးချၢ်သ
န့ၢ်လီၤ (၇).

ယထးခိၣ်ကပွဲၤဒီးတၢ်စံးထီၣ်ပတြၢနၤ, နလၢကတီၤ, ကိးမ့ၢ်နံၤမ့ၢ်နၤဒဲးလီ (၈)

လၢယသးပှၢ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် ကွံၣ်တ့ၢ်ကွံၣ်ယၤတစ့ၤ. ဖဲယစံၢ်ယဘါလၢၣ်ဒီးလဲၤသဒၣ်ယၤ
တစ့ၤ(၉)

ဒီးတုၤလီၤစ့ၢ်ကိးလၢယသးပှၢ်ဒီးခိၣ်ဝါန့ၣ်ယုၤဇၢ, ယတချ့းဒုးန့ၣ်ဒဲးဘၣ်နစုလၢပူၤလၢခံတ
စါ, နစိနကမိၤလၢကယဲၢ်ပူၤလၢအကဟဲတဖၣ်ဒီး, လဲၤသဒၣ်ယၤတစ့ၤ (၁၈).

ပှၢ်လၢတဖၣ်ကမၤသ့ၣ်သ့ၣ်, နုၤန့ၣ်တသ့သ့ၣ်

လၢ ၁၈၄၅-၁၉၂၄န့ၣ်, သရၣ်ဝးစၢ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ဝဲးစလယၢ်အမဲးသဒဲးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်
ဒီးပှၢ်မၤတၢ်သးခုကစီၣ်တစၤလၢ ဆီလီၤအလီၢ်အကျဲလၢ ကီၢ်စဲၣ်ခဲလံဖိနံယါအပူၤ ဝုၢ်လီၤ
စံးအဲကလံးစံးန့ၣ်လီၤ. အတၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤအဖီခိၣ်အဝဲဘၣ်လဲၤဘၣ်ဝဲ ဆူကီၢ်အဲက
လံး, ဝဲးစအုၣ်ဒဲးစံး, နှူစံးလဲၣ်, အိးစတြဲလယၢ်, က့ပၣ်,ဒီးကီၢ်ခိၣ်ရံယါတဖၣ်လီၤ. အဝဲ
ကွဲးစ့ၢ်ကိးလံာ်တဘျုးဘ့ၣ်လီၤ. တၢ်ကွဲးလၢလၢအံၤ, လၢသီန့ၣ်ဘၣ်တၢ်စဲးကျဲးရၤလီၤအိၣ်
လံာ်ကဘျဲးက့အသိးန့ၣ်လီၤ.

ကခၢ်ယုၤမ့ၢ်ကိးသပှၢ်တၢ်နၤလၢနကလီၤကိးဒီးခရံၣ်န့ၣ်, အဝဲကထုးနတၢ်အိၣ်မူဆူတၢ်
ဘၣ်ပူၤထီၣ်လၢထူၣ်စုညါဒီးတၢ်ဆီၣ်လီၤသး, ဒီးကဟံထီၣ် တၢ်ကယုၤနၤတၢ်ဒိကန့ၣ်တုၤဒၣ်
လဲၣ် နကဟံထီၣ်ပူၤဇၢအခံန့ၣ်တသ့ဝဲဘၣ်, ဒီးမ့တမ့ၢ် ထီၣ်နသးဒီးပှၢ်ခရံၣ်ဖိအစုအစု
တသ့ဘၣ်, ဒီးလၢကျဲတဘျုးဘီန့ၣ် အဝဲကမၤပှၢ်အစုလၢအစုအစုတဖၣ်မၤဝဲဒီးတမၤ
နမၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၢ်ခရံၣ်ဖိအစုအစုလၢအမၤယုၤအတၢ် ဒီးဖျါအဲၣ်ထူအဲၣ်ယုၤဒီးလိၣ်သူတဖၣ်န့ၣ် က
မၤဆူၣ်လီၤအသး, ဒီးဟံလီၤတၢ်မၤအရဲၣ်အကျဲလၢကမၤထွဲဝဲတဖၣ်, ဘၣ်ဆၣ်မၤဝဲတ
ကဲထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နဲစ့ၢ်ကိးနမ့ၢ်ကျဲးစးဒဲးန့ၣ်ဒီး နကကတၢ်လၢတၢ်တကဲထီၣ်လိာ်ထီ
ဘၣ်, ဒီးနကဒီးန့ၣ်ကစၢ်အတၢ်ဟံထီၣ်တၢ်ကမၤလၢနကစၢ်ဒၣ်နဲလီၤ ဒီးနကသးအုးလီၤ
က့ၤဒၣ်နသးဒၣ်နဲန့ၣ်လီၤ.

ပွားအရပ်အရပ်ကပ်ကဖာလလီကွေအသးလအတံမ၊ အတံကဲထီၣ်လီၣ်ထီၣ်လအတံ
ကွဲးတကပ၊ ဘၣ်ဆၣ်သးစီဆံၣ်ကတပျဲနလၢနကမတံအံၤနီတခါဘၣ်၊ ဒီးနမ့ၢ်စးထီၣ်
တဒီ၊ အဝဲကဆၢနဆူတံသ့ၣ်အုးသးအုးလၢကဒုးသးဘၣ်အလီၤကွေသးဒၣ်နဲ ယုၣ်ဒီး
ကယံၣ်နတံမၤစ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ။

ပွားတနီၤန့ၣ်တံကဟ့ၣ်အခွဲးလၢကကဲထီၣ်လီၣ်ထီၣ်လအကျိၣ်စ့တကပ၊ မ့တမ့ၢ်ကန့ၣ်သါ
တံလၢတံပံၤတံၢ်န့ၣ်အီၤ၊ ဘၣ်ဆၣ်၊ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဟံၣ်ဖျိၣ်ဟံၣ်ယံၣ်န၊ မ့ၢ်လၢအဝဲအံၤ
ဒီးဝဲလၢနကန့ၣ်ဘၣ်တံမံၤလၢအစ့ၤန့ၣ်ထူ၊ ဒီးကကဲထီၣ်က့ၤပုၤလၢအဒီးသန့ၤအသး
လၢကစၢ်ယုၤလၢလၢလၢဆုဆုတစ၊ ဒ်သီးအဝဲကန့ၣ်ဘၣ်အခွဲးအယံၣ်လၢကဟ့ၣ်နတံလၢ
တနံၤဘၣ်တနံၤအတံလိၣ်တဖၣ်လၢအကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတံထူးတံတီၤအအးပူၤန့ၣ်လီၤ။

ကခါန့ၣ်ကပျဲပုၤလၢကဒီးဘၣ်တံလၢကပီၤဒီးဒီးဘၣ်တံပံၤအီၤလၢတံမံၤညါ၊ ဘၣ်
ဆၣ်အဝဲကဟံၣ်တအနၤဒီးပုၤစ့ၤစ့ၤတထံၣ်နဘၣ်န့ၣ်၊ မ့ၢ်လၢအဝဲသးလီၤဝဲလၢနကဟ့ၣ်
ထီၣ် တၢသ့တၢသ့ၣ်နမူနာဆီၤ လၢအသ့ထီၣ်သ့ၣ်ထီၣ်သ့ဒၣ်လၢတံကဒုလၢ ဝဲလၢအဝဲ
ဟဲက့ၤလၢတံလၢတံကပီၤအခါန့ၣ်လီၤ။ အဝဲကဒုးကဲပုၤစ့ၤပုၤစ့ၤလၢပုၤဒိၣ်ပုၤထီၣ်သ့ၣ်
သ့ၣ်၊ မ့မ့ၢ်နဲတဒီကဒုးကဲနလၢပုၤအဆံးလီၤ။ အဝဲကပျဲပုၤအစၢမတံလၢအဂီၢ်ဒီးန့ၣ်လၢ
န့ၣ်ကပီၤလၢတံဝဲန့ၣ်အခါန့ၣ်၊ အဝဲကပျဲနစဲၤလီၢ်တံၢ် ဒီးနတသ့ၣ်ညါလၢနမတံန့ၣ်မ့ၢ်
ဆံးအါလဲၣ်ဘၣ်၊ ဘၣ်ဆၣ်အဝဲကဒုးကဲနတံဖံးတံမၤလၢအလုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်ဝဲတက့ၢ်လီၤ။
အဝဲကဟ့ၣ်လၢကပီၤပုၤအစၢတဖၣ်လၢ နမတံအယီၤသ့ၣ်သ့ၣ်၊ ဘၣ်ဆၣ်အဝဲလၢဟ့ၣ်
ကပီၤနဒိၣ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဘျီတဆံၣ်ဝဲလၢအဝဲဟဲက့ၤအခါန့ၣ်လီၤ။

သးစီဆံၣ်ကကွၢ်တံၢ်နၤယံးယံး အိၣ်ဒီးတံၢ်အံၤတံၢ်ကွံၢ်၊ ဒီးကဒုကလၢနလၢတံတစဲးဖိလၢ
နစံးကတီၤဘၣ်မ့ၢ်စ့ၤ၊ တံၢ်လၢနတူၢ်ဘၣ်လၢနသးမ့ၢ်စ့ၤ၊ မ့တမ့ၢ် လၢနတံၢ်သ့ၣ်လၢနတံၢ်
ဆၢကတီၢ်၊ ဝဲလၢခရံၣ်ဖိအစၢတဖၣ်တဖျါလၢသ့ၣ်ဟးစီၤသးဟးစီၤနီတဘျီဘၣ်န့ၣ်
လီၤ။ လၢတံၢ်န့ၣ်အယီၤ၊ ပံၤလီၤနတံၢ်ဆိကမိၣ်လၢ တံၢ်လၢယုၤန့ၣ် အစီအကတီၤအက
တံၢ်တအိၣ်၊ ဒီးအတံၢ်ခွဲးတံၢ်ယံၣ်အိၣ်လၢကမၤအတံၢ်ဒၣ် ဝဲဒၣ်အတံၢ်ဘၣ်အသးန့ၣ်လီၤ။

အဝဲကတဝဲဘၣ်နတံၢ်အကထီၣ်ကလးတဖၣ်အစ့ၤ လၢကဒုးကဒိကဒါနသး ဝဲလၢအမၤ
နၤအခါန့ၣ်ဘၣ်။ ဘၣ်ဆၣ်နမ့ၢ်ဆါလီၤကွံၢ်နသးအလၢအဆုလၢနကကဲအကုၢ်အပုၤန့ၣ်
, အဝဲကဘိၣ်ဘံထီၣ်နလၢတံၢ်အံၤတံၢ်ကွံၢ်၊ ဒီးကဟ့ၣ်လီၤနလၢတံၢ်ဆိၣ်စ့ၤဆိၣ်ဝါအါအါ
စီၢ်စီၢ် လၢကဟဲဒၣ်ဆုပုၤလၢအအိၣ်လၢအဝဲအသးကံၢ်ပူၤအကွီၤန့ၣ်လီၤ။

မၤလီၤမၤသ့ၣ်နသးဒီးအီၤထီၣ်တံၢ်က့ၢ်၊ ဒီးနကမၤဘၣ်တံၢ်လီၤလီၤဒီးသးစီဆံၣ်၊ သတး
ဒီးအဝဲအခွဲးအယံၣ်ကအိၣ်လၢကစၢ်ယံၣ်နပူၤ၊ မ့တမ့ၢ်သီးယံၣ်နစု၊ မ့တမ့ၢ် ကဘိၣ်ဘာန
မံၤချံၣ်၊ လၢကျဲလၢအဝဲတသ့ဝဲဆုပုၤစ့ၤတဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ ခဲအံၤ တုၤနသးပုၤဒီးကစၢ်ယုၤ
လၢအမူဝဲ၊ လၢနမ့ၢ်အဝဲန့ၣ်လၢနသးအတံၢ်ခူသ့ၣ်အပူၤန့ၣ်၊ နကမ့ၢ်သ့ၣ်မ့ၢ်သး၊ သ့ၣ်ခူ
သးခူလၢကျဲလီၤဆီလၢနတံၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးယုၤ၊ လၢနနီၢ်ခိၣ်ကစၢ်၊ ဒီစၢၤဒီးယုၤ၊ လၢသးမ့ၢ်
စီဆံၣ်အတံၢ်ကဟ့ၣ်ကယံၣ် ဒီးအတံၢ်ပတံၢ်ဆၢ လၢနတံၢ်အိၣ်မူအပူၤ၊ ဒီးနကထံၣ်ဘၣ်မူဒိၣ်
အတြီၤန့ၣ်လီၤ။